
: asso JaGJóProda,amblacollaboraciódei'Ajuntament 
de Vinarós, controla les-colónies de gats de carrer en 
tot el terme municipal 

Els gats d~ jes colónies controlades s'esterilit:¡¡;en 
perqué ño es5en períodes de zel i s'alimenten 

~ exclusivament de pinso i ai:gua per evitar embrutar 
els carrers 



CUIInJ 
(1933 • 2008) 
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1.933 
VUlCANIZADOS SERRET COMIENZA SU ANDADURA EN LA CALLE 
SANTA ANA No 30, ES EL PRIMER RECAUCHUTADOR DE LA PROVIN 
CIA. (LOS NEUMÁTICOS YA GASTADOS SE RECONSTRUYEN OTRA 
VEZ COMO NUEVOS.) 

1.957 
SE TRASLADAN A LA PLAZA TRES REYES, No 12, LA EMPRESA VA 

EVOLUCIONANDO ACORDE SIEMPRE CON LOS NEUMÁTICOS CADA 
VEZ MÁS SOFISTICADO. 

1.968 
SE NECESITA MÁS ESPACIO, ÉSTA VEZ EL TRASLADO ES EN LA 
CARRETERA VALENCIA-BARCELONA, KM. 143. LA MISIÓN LA DE 
SIEMPRE, GARANTIZAR A LOS CLIENTES EL MEJOR SERVICIO 
SE LLEGAALAMÁXIMAEXPRESIÓN EN ESTE SENTIDO. 

2.008 o 
EL SERVICIO SE AMPLIA MAS AÚN, SE HA LLEGADO A LA CULMINACIÓN " ~ 

tto~:.., 

DE LA EXPERIENCIA, HAY QUE MANTENER ALTOS NIVELES DE 
SEGURIDAD EN LA CONDUCCIÓN DE VEHÍCULOS ... 

NUESTRO MAYOR GIU ECIMIENTO A NJESTROS Cu ~. TES v A:\1IGOS. 

TODO TIPO DE NEUMÁTICOS 

EQUILIBRADO-ALINEACIÓN-FRENOS-ACEITES 
PRESIÓN CON NITRÓGENO-MECÁNICA RÁPIDA-LLANTAS 

:tra. N-340 Km. 1052,6 VINAROS • email: vs@vulcanizadosserret.com 
TNOS: 964 40 78 48 • 964 45 05 96 FAX: 96 45 59 70 
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F»F» 
partido popular El comercio local es una prioridad 

El MPrcado mun1cipal neces1ta apoyo 

Las mentiras son lo único que Jordi Romeu y Javier 
Balada han utilizado para mejorar y potenciar el 
comercio local de nuestra ciudad en sus 5 años 
de mandato autoritario. El Mercado municipal 
pensamos que es el motor de todo el comercio 
del centro de nuestra ciudad y por eso necesita 
de respuestas, soluciones y proyectos que Romeu 
y Balada han sido incapaces de aportar mientras 
han dejado pasar el tiempo por su falta de ideas y 
ganas de trabajar. 

Romeu y Balada mienten a los comerciantes 

En septiembre de 2007 finalizaban las últimas 
concesiones del Mercado municipal y Romeu y 
Balada prometieron que sería entonces cuando 
iniciarían la reforma del mercado al tiempo 
que las obras del paseo marítimo. Llegó el mes 
de septiembre de 2007 y ni estaba realizado el 
proyecto, ni tenían el dinero, ni nada de nada. Sólo 
quedaban las mentiras de sus falsas promesas. 
Ahora la situación es lamentable y tercermundista 
porque nuestro Ayuntamiento tiene a los 
vendedores del Mercado en situación precaria, no 
tienen ni proyecto ni ideas para debatir mientras 
dejan que día a día el Mercado municipal se apague 
poquito a poco. 

El comercio local ne~ec,ita solucione 

Los comerciantes del Mercado y también los 
comerciantes del centro de la ciudad necesitan 
soluciones que hoy por hoy el dúo que nos 
gobierna son incapaces de solucionar. Romeu y 
Balada se llenan la boca al hablar de aparcamiento 
pero han sido ellos los que han creado el caos 
circulatorio en que han hundido a Vinarós y los que 
han provocado con su inconsciente remodelación 
del paseo marítimo la pérdida de decenas de 
puestos de aparcamiento que han perjudicado 
todavía más a los comerciantes de nuestra ciudad. 

Romeu y Balada siguen sin idea< 

En el Partido Popular queremos que el Mercado 
municipal esté conectado directamente con el 
aparcamiento del paseo marítimo. Ésta es una 
cuestión irrenunciable para el Partido Popular para 
que en un futuro no lejano tengamos un Mercado 
de primera y adaptado al siglo xx1. No pedimos 
nada del otro mundo, simplemente aquello que los 
dos gobernantes de nuestra ciudad prometieron 
públicamente hace meses y que ahora parece que 
han olvidado. Romeu y Balada han derrochado 
el dinero de todos los vinarocenses y ahora el 
Mercado quedará sin conexión con el aparcamiento 
del paseo por su improvisación. 

www.ppvinaros.es 

Romeu y Ba ada -,or J ' prcb E rn.1 rwa 
Vi na ros 

Romeu y Balada se han convertido en un problema 
para Vinarós en general y para los comerciantes 
en particular. Su "sensibilidad comercial " está a la 
altura de la suela de sus zapatos. No tienen interés 
por el comercio, no se preocupan de los centenares 
de vinarocenses que viven del comercio y lo que 
es más preocupante es que su silencio y su falta 
de ganas de trabajar se ha contagiado al joven 
concejal de Comercio al que se le desconoce su 
timbre de voz debido a que no abre la boca para 
nada, no sabemos si por falta de ideas o por falta 
de proyectos. 

Nuestras propuecta:, para e1 r':lmC'r' 1 J 1c ul 

El Partido Popular presentó en el mes de noviem
bre de 2007 una serie de propuestas destinadas a 
mejorar el comercio local y el Mercado municipal. 
Creemos que se debe apostar fuerte para no perder 
la capitalidad comercial que siempre hemos demos
trado. Confiamos en la gente del Mercado y del res
to de comercios y por eso estamos a su lado, escu
chándoles cada vez que tienen algo que decir. Ahora 
hemos propuesto que el Mercado se conecte con el 
aparcamiento del paseo pero seguiremos dando pa
sos y propuestas en apoyo del comercio local al que 
Romeu y Balada han abandonado a su suerte. 

El deporte no es el punto fuerte de Romeu y Ba lada. En el año 2003 prometieron que 
la ciudad deportiva sería una rea lidad en el 2007. Mintieron. Prometieron que en el 
2007 estaría construido el nuevo estadio Servo!. Mintieron. Prometieron a los niños, 
entrenadores y padres del fútbol base que tendrían en septiembre de 2007 los campos 
de césped artificia l. Mintieron. Romeu y Ba lada prometieron que en enero estarían los 
campos para el fútbol base y a fecha de hoy siguen sin porterías, sin vestuarios y sin 
poder utilizarlos. Ro me u y Balada han mentido y mienten al deporte local. Los campos de 
césped artificial y el nuevo Servo! que prometieron para el año 2007 no están construidos. 
Romeu y Balada han mentido. ¿Te sigues creyendo la palabra de Romeu y Balada? 
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la Ley de la Dependencia 
www.pspv-psoe.net/vinaros 
C./ Sant Francesc, 18 - 1 er A 

Tel. 964 452501 

La Ley 39/2006, de promoción de la 
autonomía personal y atención a las 
personas en situación de dependencia, fue 
publicada el 15 de diciembre de 2006, y 
entró en vigor el 1 de enero de 2007. 
- En el añ~, 2007, de acuerdo con las 
prev1s1ones, deberían haberse valorado 
como grandes dependientes 20.000 
valencianos/as y estar ya recibiendo las 
prestaciones previstas en la ley. Sin embargo, 
a día de hoy, ningún dependiente de la 
Comunitat Valenciana las está recibiendo 
porque la Conselleria de Bienestar Social no 
está aplicando la ley 
- Durante los años 2008 y 2009, deben 
ser valorados 16.000 dependientes 
severos y recibir las prestaciones que la ley 
contempla. 
Cumplimientos del Gobierno de España 
a) En relación con la financiación de la ley: 
En el año 2005, transfirió a la Generalitat 5 
millones de euros para preparar la aplicación 
de la futura ley de dependencia . 
En el año 2006, transfirió otros 20,6 millones 
de euros para la misma finalidad . 
En el año 2007, ya en vigor la ley, la transferencia 
ha sido de 21 ,2 millones de euros. 
b) En relación con el desarrollo de la ley: 
En enero de 2007, se constituyó el Consejo 
territoria l del sistema para la autonomía y 
la atención de la dependencia, órgano en el 
que, en diversas reuniones celebradas, se ha 
aprobado todo el desarrollo normativo de le 
ley: 
a) Real Decreto 504/2007, de 20 de abril, por el 
que se aprueba el baremo. 
b) Rea l Decreto 614/2007, de 11 de mayo, que 
establece el nivel mínimo de protección, a 
cargo del Estado. 
e) Real Decreto 615/2007, de 11 de mayo, que 
regula la Seguridad Social de los cuidadores. 
d) Resolución de 23 de mayo de 2007, 
estableciendo el marco de cooperación 
lnteradministrativa y los criterios de reparto del 
crédito acordado (21 ,2 m illones de euros). 
e) Resolución de 23 de mayo de 2007, sobre 
acuerdos en materia de valoración. 
f) Orden de 23 de mayo de 2007, que establece 
el sistema informático de información. 
g) Rea l Decreto 727/2007, de 8 de junio, 
estableciendo la intensidad de la protección, 
la cuantía de las prestaciones económicas y el 
régimen de incompatibilidades. 
h) Real Decreto 6/ 2008, de 11 de enero, sobre 
actualización y cuantías del nivel mínimo 
i) Real Decreto 7/2008, del 11 de enero, sobre 
incremento de las prestaciones económicas. 
Frente a las actuaciones del gobierno 
socialista de la nación, el gobierno del 

Partido Popular en la Generalitat no ha 
actuado con la debida lealtad institucional 
en la puesta en marcha de la ley. 
-Contrata, a través de la empresa AVAPSA, 35 
valoradores, cuando se necesitan 140. 
- Subcontrata los servicios de valoración y 
prescripción, cuando la Ley de Dependencia 
lo prohíbe taxativamente en su artículo 28.6. 
- Por decreto, crea en abril de 2007, el 
Consejo lnterterritorial de la dependencia de 
la Comunitat Valenc iana, pero, a día de hoy, 
todavía no se ha constituido. 
- No regula, en nuestra Comunitat, el órgano 
consultivo y participativo de la aplicación de 
la ley. 
- Retrasa, injustificadamente (septiembre), 
la dotación de personal de refuerzo de los 
servicios sociales mun icipales y entromete 
a la empresa AVAPSA en sus funciones y 
competencias. 
- Retrasa el desarrollo normativo de la 
propia Comunitat Valenciana : regu lación del 
procedimiento para reconocer el derecho a 
prestación, en octubre de 2007; regulación 
de PIA y de la regulación de prestaciones y 
compatib i lidades, en diciembre del mismo 
año. 
-Retrasa la valoración : en 2007, deberían haber 
sido valoradas 20.000 personas dependientes. 
- Prima la valoración de personas ya atendidas 
en centros, frente a las que carecen de apoyo y 
están en sus domicilios. 
- 25.000 personas dependientes llevan más de 
seis meses esperando una resolución, a la que 
la Conselleria de Bienestar Social está obl igada 
por su propio Decreto. 

Situación actual 
Ante la falta de criterios homogéneos por 
parte de AVAPSA, y/ o Con selleria en la 
tramitación , gestión y aplicación de la ley de 
dependencia en la Comunidad Valenciana, 
lo cual afecta negativamente en los propios 
solicitantes y sus familias y repercute en el 
trabajo diario de las trabajadoras sociales de 
la dependencia de la Comunidad Valenciana, 
las cuales atienden directamente al público 
y hacen de intermediarias entre la entidad 
gestora y la familia, pidiendo en ocasiones 
documentación que la familia ya había 
presentado o nueva documentación. A nivel 
de Comunidad Valenciana se ha solicitado una 
reunión de coordinación con Avapsa y la jefa 
del Área de Coordinación de la Dependencia 
de la Comunidad Valenciana con el fin de 
unificar criterios y perjudicar lo menos posible 
al usuario y sus familiares . 
El 29.01 .08 se creó una Comisión de Trabajo 
a propuesta de la síndica de Greuges, con 

representación de los 3 colegios oficiales 
de Trabajo Social de la Comunidad Valencia , 
sindicatos mayoritarios y asociaciones 
implicadas (Cermi. .. ) para realizar un 
seguimiento de la aplicación de la ley y con la 
intención de que la síndica de Greuges emita 
un informe con las conclusiones. 
El próximo día 1 O de abril, la síndica de Greuges 
recibirá en Alacant una representación de los 
3 colegios oficiales de Trabajo social con las 
aportaciones que cada una de las provincias 
ha hecho sobre la aplicación de la ley y con 
indicaciones para contribuir a su mejora . La 
síndica elaborará un informe oficial sobre las 
deficiencias y carencia que se están dando. 
El defensor del Pueblo, Enrique 
Múgica, ha presentado un recurso de 
inconstitucionalidad a la disposición 
adicional 11 de los Presupuestos de la 
Generalitat Valenciana para 2008, que regula 
los procedimientos para el reconocimiento 
de las situaciones de dependencia y de las 
prestaciones del sistema valenciano para las 
pe rsonas dependientes. 
La Oficina del Defensor explica en una nota de 
prensa que el recurso se basa en que la citada 
disposición no cumple con las condiciones 
establecidas por el Tribunal Constitucional 
para delimitar el ámbito dentro del que puede 
incluirse una materia concreta en una Ley de 
Presupuestos. 
En este sentido, Múgica aclara que, para que 
la regulación de una materia ajena a la Ley 
de Presupuestos sea válida, es necesario que 
dicha materia tenga relación directa con los 
gastos e ingresos que integran el presupuesto, 
o bien con los criterios de política económica 
en los que debe estar basado, pero la norma 
recurrida no tiene relación alguna con los 
gastos e ingresos del Presupuesto, dada su 
absoluta falta de repercusión económica. 
Además, añade el defensor, " la inclusión 
injustificada en una Ley de Presupuestos 
de materias ajenas a la misma es contraria a 
la Constitución, porque afecta nuevamente 
al principio de seguridad jurídica por la 
incertidumbre que pueda generar en el 
ciudadano". "El defensor del Pueblo no 
puede permanecer impasible ante la entrada 
en vigor de esta disposición mediante un 
procedimiento impropio, que afecta a un 
colectivo de ciudadanos necesitados de 
especial protección, por ello considera 
oportuno presentar el mencionado recurso, 
para velar porque los poderes públicos 
cumplan con su obligación, además de 
razones de justicia social para un colectivo 
especialmente vulnerable", recalca Múgica. 
Publicado en DISCAPNET (28/ 03/ 2008) . 
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OPINIÓ 

El bloc fa poi ítica de baix cap a dalt 
\1 

! BLOC 
nu cíonuli.uu ! • al~ncili 

Domenec Fontanet: "Tenim ciar el nostre 

objecti u, millorar la quali ta t de vida de is 

ciutadans del nostre pob le. Escoltem, 

recol li m i traslladem les diverses queixes 

que ens fan arribar per part de la ciutadan ia 

i en aquest cas són els pares i les mares de 

l'a lumnat del co l·leg i púb li c Mare de Déu de 

I'Assumpció, els que t raben alg uns aspectes 

a mill orar per senti r-se més satisfets els 

xiquets i les xiquetes a l'hora d 'anar al co le". 

Traslladem a l'area de Serveis Municipal una serie 
de deficiencies i mancan<;:a que hem detectat en el 
col ·legi Mare de Déu de I'Assumpció 

La setmana passada per escrit i per registre 
d'entrada amb número 204783 hem fet arribar a la 
Regidoria de Serveis una serie de mancances del 
col·legi Mare de Déu de I'Assumpció. Una vegada 
escoltades i apuntades les peticions fetes per part 
de pares i mares del col ·legi Assumpció, en fem una 
relació pertindre constancia i mirar de posar solució 
per a la millora de les instal·lacions educatives, 
perqué els nostres fills i filies es puguen sentir més 
a gust, en un entorn més favorable i apostant perla 
qualitat de l'educació deis nostres infants. 
Hem vist que al pati de jocs de terra hi ha cada 
vegada més clots i tolls d'aigua a causa de 
l'erosió del clima i de jugar del dia a dia deis 
xiquets i vist que des que s'ha obert el col·legi no 
s'ha fet cap actuació posant terra, demanem que 
es tiren dos o tres camions de terra per anivellar 
el pati de jocs, i així eliminar els clots i el desnivel! 
existent. 

He m vist que hi ha quatre fonts d'aigua al pati de 
jocs, una d'elles sense funcionar, i de les altres 
tres surt aigua durant les 24h del dia, cada dia 
de l'any, per la falta de polsador. Com que el 
consum d'aigua d'aquestes fonts és desmesurat i 
a la vegada es transmet uns valors equivocats i de 
poca sensibilitat mediambiental a l'hora d'aplicar 
les línies basiques d'estalvi d'aigua als infants, 
demanem que es canvien les fonts existents 
per unes de noves que tinguen el polsador i així 
estalviar aigua i utilitzar-les només quan fa falta . 
Els xiquets són en moltes ocasions més conscients 
que nosaltres a aplicar la nova cultura de l'aigua i 
amb aquesta mesura veuran que l'estalvi d'aigua 
ha de ser en tots els a m bits de la societat. 

He m vist que els lavabos de primaria on es tan els 
urinaris deis xics van abocant aigua durant les 
24h del dia, cada dia de l'any, durant un interval 
de temps per netejar-se, veiem que s'esta abocant 
i malgastant gran quantitat d'aigua. L'aigua és 
un bé escas i així es transmet i es treballa per part 
deis mestres en l'ambit educatiu, perqué l'alumnat 
siga conscient del gran valor i riquesa que ens 
dóna la naturalesa. Per tant, demanem que es 
canvien els urinaris incorporant el mecanisme 
de polsador per controlar la despesa d'aigua, 

Treballem perla ciutadania 

per fomentar l'estalvi d'aigua entre l'alumnat. 
Són unes actuacions facils i poc costoses i des del 
Grup Municipal del BLOC espere m que d'aquí a tres 
mesos no haguem de recordar que encara no s'han 
fet. És una petició per escrit i coma grup municipal 
a l'oposició, sempre amb una oposició constructiva 
i en positiu, treballem per fer que les instal·lacions 
educatives milloren i així donar el servei adequat 
als nostres xiquets. 

El BLOC reitera que I'Arxiu Historie Municipal ha de 
tindre un lloc idoni per ser consultat, amb condicions 
adequades a la seua importancia histórica i de vol u m 
de documentació 

Ja en el mes d'octubre de 2007 féiem referencia a 
aquesta qüestió i com queja han passat sis mesos 
i encara no s'ha donat una solució a la nostra 
pro posta torne m a tractar aquest tema que pensem 
que és d'interés cultural i de preservació del nostre 
patrimoni historie documental. Una vegada es va 
desmuntar l'arxiu municipal de l'edifici municipal 
de la pla<;:a de Sant Telm anomenat "Piruli '; es va 
emmagatzemar a la nova biblioteca, lloc on en 
l'actualitat no es pot consultar per l'extensió i la 
gran documentació que existeix. L'arxiu municipal 
és molt extens, és un deis millors i més complets 
del País Valencia, per la documentació que 
conserva i pel bon estat d'aquesta. Ja fa temps que 
es va empaquetar i desmuntar les prestageries i, 
ara per ara, no té una ubicació definida. Vist que 
la nova biblioteca no té l'espai ni les condicions 
idonies per ubicar aquest arxiu de documents i vist 
que l'extensió del material recopilat és elevat i no 
hi ha cap sa la habilitada pera la seua consulta, des 
del Grup Municipal del BLOC proposem que el nou 
arxiu historie mucipal s'ubique a l'edifici municipal 
de l'antiga biblioteca de la Casa de Cultura. 
Ésunespaiampli,centric,ambbonescomunicacions 
i moltes possibilitats. Un espai adequat, on es 
puguen estructurar algunes dependencies per als 
estudiants, universitaris, o historiadors, no tan sois 
locals, sinó també pera la resta de I'Estat, perqué 
encara que semble mentira, el nostre arxiu té un 
gran valor pera estudiosos de diferents materies i 
historiadors d'altres ciutats. 
Des del Grup Municipal del BLOC demanem que 
s'estudie poder ubicar I'Arxiu Municipal en l'edifici 
de la Casa de la Cultura i apostem no tan sois per 
tindre un arxiu municipal, sinó per fer un gran arxiu 
que aglutine la historia del Baix Maestrat i siga 

rinorOs 

www.blocvinaros.com 

referent a la comarca. Ara que tenim l'oportunitat 
a lama, no la deixem passar. Quina satisfacció seria 
tindre l'arxiu principal del Maestrat. Aquesta és la 
nostra proposta, una proposta beneficiosa per a 
Vi na ros. 

El BLOC reitera la conservació de les lapides de 
difunts que es troben en l'enderrocat convent de 
Sant Francesc 

En primer lloc, voldríem reiterar el tema de la 
conservació i recuperació de les lapides del convent 
de Sant Francesc que hi ha al terra en la part del 
que era l'església. En desaparéixer el convent 
aquestes han quedat a la vista de tothom i a 
!'exterior ambla forta degradació que poden tindre 
per les inclemencies del temps, la pols, l'erosió, 
la pluja fa que a poc a poc es vagen deteriorant, 
i sobretot, que s'estan esborrant les inscripcions. És 
una !lastima ja que són d'un gran interés per a la 
historia de la nostra ciutat i amb aquesta actuació 
volem recuperar una part d'un entorn que va ser 
aniquilat, destruü a primeres hores del dissabte di a 
21 d'abril de 2001, en contra de les observacions i 
advertencies del departament de Patrimoni de la 
Generalitat, deis historiadors i de la ciutadania en 
general. 
En aquest convent es van soterrar molts deis 
vinarossencs il·lustres que ho demanaven, així hi 
ha vora un desena de lapides commemoratives. No 
estan enterrats a sota,ja que els seus cossos anaven 
a la cripta, pero, les lapides s'han de recuperar. 
Per tant, des del Grup Municipal del BLOC hem 
valorat diverses opcions valides, llevar-les d'on 
estan i dipositar-les a les dependencies municipals 
fins que tinguem un Museu municipal, portar
les al cementeri per col·locar-les als jardins o 
bé comen<;:ar a rehabilitar tots aquesta zona 
protegint-les amb unes plaques de metacrilat i 
condicionar el solar amb llums i focu s perqué la 
gent les puga veure. Som conscients que cap de 
les solucions són facils i de poc cost economic, 
pero almenys farem que no es deterioren més i 
conservarem una part de la nostra historia. Des del 
Grup Municipal del BLOC a apart d'aquesta petició, 
també demanem que s'incloguen dins del Cataleg 
de béns i immobles per a la seua conservació, 
recuperació i difusió. Treballem per millorar la 
nostra ciutat sent conscients del llegat historie 
deis nostres avantpassats i que ha de servir per a 
futures generacions. 



PARTIT DE 
VINAROS 
INDEPENDENT No s'hi val ! ... Ens heu fet trampa ! 

http://pvi-vinaros.org 

Los artículos de opinión del PP son un disco rayado 
que se repite monótonamente semana tras semana. 
A sus redactores se les deben de haber secado las 
neuronas de la inspiración; los estructuran siempre 
con la misma plantilla en cinco o seis apartados, de 
cuyos textos sólo cambian unas pocas frases y que 
acaban con el insulto de rigor, a modo del "¡Arriba 
España!" de otras épocas. 

En realidad estas actitudes se asemejan a las 
de aquellos chiquillos mimados que, cuando 
se les tuercen las cosas al haberles dejado sus 
compañeros de patio con un palmo de narices, 
sólo saben quejarse y lamentarse diciendo: No s'hi 
val! .... Ens heu fet trampa ! 

Para ellos "la trampa" fue, es y seguirá siendo 
por siempre jamás, nuestra decisión de votar a 
Jordi Romeu para alcalde pese haber anunciado 
en campaña que sólo votaríamos a Javier Balada. 
Piensan equivocadamente que ellos no tuvieron 
nada que ver, que no hicieron nada para ganarse 
la oposición en donde les hemos aposentado, .... 
siguen creyéndose que eren de sucre !!!. 

Pinceladas NARANJAS y VERDES 

Menos mal que adoptamos aquella decisión. Los 
hechos nos reafirman cada día de lo acertada 
que fue. Afortunadamente no vamos a poder 
comprobar lo mal alcalde que hubiese sido don 
Juan Bautista Juan. Con nuestra decisión pusimos 
en evidencia su falta de talla y de visión política. 
Endiosado y con la miel casi en la boca fue un 
pésimo estratega que llevó las negociaciones 
postelectorales desastrosamente jugándose la 
Alcaldía a una sola carta - la del concejal que 
necesitaba-, y dejando absolutamente de lado 
a nuestros tres concejales mucho más cercanos 
ideológicamente a él que el concejal a quien creía 
tener convencido. Hay que ver lo tonto que fue 
pensando que nos quedaríamos impasibles. Por lo 
mal que lo hizo ¿aún no le han pedido cuentas? 

Las explicaciones por nuestro cambio de actitud las 
hemos dado y las seguiremos dando las veces que 
haga falta, pero no al PP, sino a nuestros votantes. 
Mientras tanto, no han parado de llorar como 
niños malcriados, por lo que no se supieron ganar 
como adultos, pataleando de rabia bajo la forma 
de insulto constante y reiterado desde el primero 
de los plenos. 

Luz verde al proyecto del nuevo 
Auditorio que finalmente contará con 
dos plantas de aparcamiento. Ya le 
tenemos destinados los terrenos y el 
crédito de 6 m l1ones de e u ros otorgado 
por el Ministerio de Tclrismo, disponible 
para poder empuar a actuar. Pero 
necesitaremos 7 millones de euros más 
para cubrir el presupuesto aprox1mado 
de la obra; fondos que deberán venir 
vía subvencionEs desde Va lene J y 
desde Madrid. 

una moratoria para gastar el dinero en 
la lonja nueva y no en la actual? 

El pasado mes de marzo ya quedó 
defin1do el mobiliario para las terrazas 
de ,a primera fase del pa<eo rna·ítimo. 
También e,ta a punto de terminarse 
el mobiliano urbano espeCialmente 
diseñado y construido para nuestro 
paseo. Se han reanudado los traba1os 
para tt rminac ór de los alcorques de 
las palmera> y ya no se parara hasta 
terminar e>ta fase. 

Efectivamente el tono de nuestros artículos de las 
últimas semanas ha sido un tanto elevado. No es 
nuestro estilo. Lo hemos hecho con toda intención 
para que se den cuenta de que nos están dando 
argumentos más que de sobras para ponerles 
verdes por la forma que tienen de hacer oposición. 
Sí, sí ... nosotros tenemos el derecho y la obligación 
de criticar la oposición descabellada y destructora 
que ejercen los diez concejales del PP que cobran el 
doble de lo que cobraban los nueve de la anterior 
corporación. Se les paga para que trabajen, no 
para que destruyan. 

Pero que no se preocupen porque, hagan lo que 
hagan, continúen o no con sus constantes insultos 
y descalificaciones, vamos a complacerles la 
petición plasmada en título del último párrafo de 
su artículo de opinión del 29 de marzo que decía 
"Y olvídense de nosotros'~ 

Les haremos caso y les vamos a olvidar, pero 
por completo. Ya pueden pasarse el resto de 
legislatura ultrajándonos, nosotros ... a lo 
nuestro. 

La Escuela de Teatro continúa sus 
actividades con un gran mterés, 
ilus1ón y ded1caciór por parte de las 
86 personas 1nsmtas. Con edades 
comprendidas er tre los 12 y lo' 74 
años, sus progre-,os harán que pronto 
puedan presentarse en publico con 
unos sketchs cortos pero no será hasta 
final de año en que lo hagan con una 
obra teatral completa . 

Para proseguir con la manipulación del 
pescado, la Conselleria de Sanitat le 
impone a la Cofradía de Pescadores que 
cumpla la directiva de la Unión Europea. 
O se invierte en ejecutar las reformas o 
se cerrará la lonja. Ante las quejas, la 
Conselleria de Pesca dice que asumirá 
el coste. Las obras del contramuelle 
siguen en marcha y el proyecto de la 
nueva lonja que se construirá allí está 
actualmente en redacción. Aunque lo 
pague la Generalitat. ¿Merece la pena 
gastarse este dinero en un edificio 
que va a derribarse dentro de poco7 
¿No sería mejor para el bolsillo de los 
contribuyentes valencianos obtener 

Por fin se han pod1do comenzar 
las obras de 1a calle del Ángel que 
esperamos puedan estar acabadas en 
mayo. Se continúa con la construcción 
de los vestuanos para los campos de 
fútbol de la Ciudad Deportiva. Esta 
misma empresa está construyendo 
tambiér a guardería mur c1pal. 

El ex senador del PP Carlos Murria, el 
que en agosto pasado dio plantón 
al coloquio sobre el Port organizado 
por Amics de Vinarós, en las últimas 
elecciones se presentaba para diputado 
pero no ha salido elegido. Don Carlos 
Fabra le ha buscado empleo en un ente 
de la Diputación para la promoción de 
la cerámica con un sueldo anual de 
45.000 euros. Lo de los asesores del 
presidente es ya .. 

utras act:v1dades y se ha reafirmado 
a petiCión para q•Je ,a autovía de 
Aragon salga al mar por V1narós. A esta 
IniCiativa también se sumarán otros 
muchos mun1cipios de la zona. 

cambio, aquí en Vinarós, cada vez que 
hemos planteado una modificación 
presupuestaria nos han tildado de 
incapaces e ineptos. Como verán, ya 
estamos otra vez con lo de las dos 
varas de medir .. 

Durante 10s actos de hermanamiento 
entre Alcañiz y Vinarós se han 
manten1do conversaciones para 
establecf r ,íneas de colaburac1ón 
tanto en materia de turisrro como en 

Hemos oído en la radio las declaraciones 
del concejal de Hacienda del PP en el 
Ayuntamiento de Castelló, que llevará al 
pleno una modificación presupuestaria 
de siete millones de euros. Allí ha dicho 
que esta modificación es la muestra de 
la excelente gestión económica del PP, 
que hace de la "flexibilidad" para poder 
destinar dinero a otros menesteres 
por medio de las modificaciones 
presupuestarias, la mejor fórmula 
para rentabilizar y aprovechar al 
100% el presupuesto municipal. En 

E:n )ostdam y en Ber 1n, además de 
asistir a: acto de publicación de un 
nuevo l1bro de Pedro Barceló, nuestra 
conceJala de Turismo ha mantenido 
~...na reunion con la viceagregada de 
Tunsmo en la Embajada de E:spaña 
ante la t\epúbl1ca Federal Alemana. 
Hay que cuidar al turismo alemán 
porque fue el pionero en los años 60 y 
porque e<;ta decayendo en los últimos 
años. Hay que volverlo a potenciar en 
todo 10 posible 
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El campanar, en perill? 

, ...... ,.,., Associació de veins Migjom 

4a decada 1/uitant per Vinarós 

El passat 1 d'abril a les 9 de la nit vaig anar a una visita 
guiada pel Sr. Palomo, que per cert té uns dots d'orador 
i de cicerone incre"ibles, mai no et cansaries d'escoltar
lo. A tots els vinarossencs que no hagen visitat mai 
l'arxiprestal, els seus laterals i les seues criptes, cal dir
los que es perden un bon espectacle. En primer lloc, dir 
que malgrat que el que veiem en entrar és l'església, 
molts -com jo mateix- no sabíem que aquesta es va 
fer dins deis murs d'una fortalesa des de la qual es 
defensava bona part del poble. Els seus murs en alguns 
1ndrets tenen 3 metres d'ample, aixo vol dir que amb 
aquelles boles de ferro o de pedra que tiraven els 
canons difícilment el podrien foradar, o com a mínim 
hauria de comportar un grapat d'hores fer-ho. 
Vam pujar a la primera planta i allí hi havien unes 
capelles laterals les voltes de les quals descansen 
damunt d'uns contraforts molt potents. Tota la pujada 
fins al campanar es fa per una escala de caragol, mentre 
puges passes per tres o quatre estances. Una d'elles 
tenia la maquinaria del rellotge i en una altra hi han 
S arcades gotiques que calen visitar. Per acabar, vam 
poder visitar la Maria i les seues filletes ja aquest és el 
nom que reben les campanes. Segons ens van explicar, 
si no recordem malament, quan sortia o entrava un 
alcalde nou pagava una campana, aquesta tradició ja fa 
temps que no funciona. 
No voldria acabar aquest escrit sense explicar que ara fa 
uns cinc anys, el campanar va estar a punt d'afonar-se 
per culpa de les humitats i les filtracions, i a costa de 
molta perseveranc;:a i de costases obres s'ha aconseguit 
salvar-lo, pero malgrat tot el nostre campanar continua 
en perill, ara perculpa deis petards, les traques i els coets 
que explosionen dalt de la cúpula. Aquestes explosions 
són tan fortes que amb el seu resso algunes pedres es 
trenquen i fins i tot alguna ha caigut del sostre. 
Es podría aconseguir que la traca de les festes es fes un 
any o un dia a cada carrer? 
Es podría fer el mateix recorregut i que acabés en un 
altre lloc? 
Entre tots hem de salvar el campanar. 

Volem el segon ambulatori. 
Volem més col ·legis. 
Volem l'auditori. 
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Comunicat del C.B.Vinaros 

C.B.Vinarós 

En resposta al comunicat de la Regidoria d'Esports de 
Vi na ros, el C.B.Vinaros vol donar-hila seua opinió. 
Que estem en un país democratic on hi ha llibertat 
d'expressió, tant perque un entrenador diga el que 
pensa, com perque els periodistes pregunten i escriguen 
amb totalllibertat. 
Que en cap moment ningú no es va posar en contacte, 
tal com diuen vostés, amb la nostra entitat esportiva 
per elaborar el calendari de tancament del pavelló, com 
sí que s'ha fet, per exemple, a les vacances de Nada l. El 
Consell Municipal d'Esports té el calendari de joc del 
Sénior Femení i per tant hauria de saber que l'equip 
mencionat tenia partit de lliga oficial el dissabte 22 de 
marc;: i que per tant seria necessari entrenar. Que el club 
va saber el dimarts 18 a la tarda que el pavelló estaría 
tancat del 19 al 24 de marc;:, per aixo la trucada que la 
Sra. Regidora va rebre del coordinador la tarda-nit del 
dimarts 18. Quina altra manera hi havia de fer-ho? 
Que l'equip necessitava entrenar ja que tenia partit de 
lliga oficial el dissabte 22, i el club va plantejar una solució, 
com ha passat altres vega des, sen se haver d'interrompre 
el descans de cap treballador, pero quan la resposta és 
no perque no, les solucions són difícils de trobar. 
En cap moment aquest club ha demanat un tracte 
de favor com vostés diuen. El club demana el que 
considera que necesita i que li demana !'entrenador o la 
Federación Española de Baloncesto, i vos tés ho aproven 
o no, segons el seu criteri. 
Referent al fet que vostés diuen que el C.B. Vinaros 
és l'entitat que més suport rep tan economic com 
d'infraestructura, no sabem el que cobren les altres 
entitats i per tant no podem opinar-hi, pero les bases 
pera les subvencions són pera tots iguals, i els barems 
els fan vostés. 
En el tema d'infraestructures, no sabem exactament a 
que es refereixen. Si es refereixen a les hores de pavelló, 
comptant les hores del matí, sí que possiblement som 
el club que més hores assignades té, pero que si ens 
han donat les hores al matí, és perque cap altra entitat 
les ha sol·licitat i les paguem .. 
Peracabar, vol e m dirqueel C. B. Vinaros ha cal laten moltes 
ocasions quan ha hagut de sentir per part d'integrants 
de la regidoria coses com que l'equip senior de LF2 "li la 
bufa'; o per que el Club va organitzar la final de la Lliga 
Valenciana (zero de cost i oferit en directe per Punt 2), 

sense saber que l'organitza la Federació Valenciana anb 
la norma que la final es jugue a casa de l'equip de rrés 
baixa categoría deis dos equips que arriben a la firal. 
Aixo sí que són comentaris desafortunats, i més vennt 
de membres de la Regidoria d'Esports. 
1 que conste que amb aquest comunicat, com vosés, 
tampoc no volem polemitzar. 



ACTUALITAT 

SESSIÓ ORDINARIA DE L'AJUNTAMENT 
PLE DE 8 O' ABRIL DE 2008 

ORDRE DEL OlA: 

1. Da ció decomptede Decrets i Resolucions de I'Aicaldia de conformitat 
amb el que disposa l'article 42 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre. 

2. Aprovació de modificació de l'ordenanc;a fiscal reguladora de la taxa 
per la prestació del servei i la realització d'activitats en instal·lacions 
esportives de I'Ajuntament de Vinaros. Unanimitat 

3. Modificació Pressupost!uia en la modalitat de suplement de 
credit per import de 157.578,09 € (7 / 08). Corres pon a la quantitat 
d'extrajudicial del 2007. 5'aprova per majoria amb els vots a favor del 
Bloc, PVI i PSOE i els vots en contra del PP. 

4. Modificació Pressupostaria en la modalitat de suplement de credit 
per import de 60.000,00 € {8/08). Destinats a despeses del parquing 
de la plac;a de Río Cuarto. S'aprova per majoria amb els vots a favor de 
Bloc, PVI i PSOE i el voten contra del PP. 

S. Modificació Pressupostaria en la modalitat de suplement de credit 
per import de 25.374,44 € {9/08). Destinats a cobrir l'excés d'obra del 
carrer de les Animes. S'aprova pe! vot de qualitat de !'alca lde. Vots a 
favor del PVI i PSOE, abstenció del Bloc i voten contra del PP. 

6. Modificació Pressupostaria en la modalitat de suplement de 
credit per import de 112.189,00 € (1 0/08). Destinats a les dotacions 
urbanístiques del carrer del Capitán Cortés. S'aprova pel vot de 
qualitat de l'alcalde. Vots a favor del PVI i PSOE, abstenció del Bloc i 
voten contra del PP. 

7. Modificació Pressupostaria en la modalitat de crédit extraordinari 
per import de 80.000,00 € {11/08). Destinats a la compra de vehicles 
de la policía local. S'aprova pel vot de qua litat de l'alcalde. Vots a favor 
del PVI i PSOE, abstenció del Bloc i voten contra del PP. 

8. Modificació Pressupostaria en la modalitat de suplement de crédit 
per import de 360.000,00 € (12/08). Destinats a la remodelació de la 
plac;a de Sant Valent. Unanimitat. 

9. Modificació Pressupostaria en la modalitat de suplement de crédit 
perimport de 55.000,00 € (13/08). Destinats a des peses d'administració 
general. Unanimitat 

1 O. Modificació Pressupostaria en la modalitat de crédit extraordinari 
per import de 476.720,00 € {14/08). Destinats a la dotació urbanística 
de la zona comercial oest de la N-340. Unanimitat. 

11. Modificació Pressupostaria en la modalitat de crédit extraordinari 
per import de 118.200 € (1 5/08). Destinats a l'enllumenat de la ciutat 
esportiva. S'aprova per majoria amb els vots a favor de Bloc, PVI i PSOE 
i el voten contra del PP. 

12. Modificació Pressupostaria en la modalitat de crédit extraordinari 
per import de 20.000,00 € (16/08). Destinats al pagament d'interessos 
bancaris. Unanimitat. 

13. Modificació Pressupostaria en la modalitat de credit extraordinari 
per import de 52.012,08 € (17 /08). Destinats a l'adquisició d'una finca 
a l'avinguda de Castelló. Unanimitat. 

14. Aprovació de l'expedient de reconeixement extrajudicial de crédit 
no 1 per import de 157.578,09 €. S'aprova per majoria amb els vots a 
favor del Bloc, PVI i PSOE i el voten contra del PP. 

15. Aprovació de la tercera certificació d'obra del projecte d'obres de 
renovació de les dotacions urbanístiques al carrer de les Animes per 
import de 58.114,03 € (RE). S'aprova pel vot de qua litat de l'alcalde. 
Vots a favor del PVI i PSOE, abstenció del Bloc i voten contra del PP. 

16. Donar compte de l'aprovació de la liquidació de l'exercici 2007. 

17. Prorroga de l'obra d'urbanització de la UE2R15 (Horts deis Farga) 
sol -l icitada per Temple Servicios Inmobiliarios S. L. S'aprova pel vot de 
qualitat de l'alcalde. Vots a favor del PVI i PSOE, abstenció del Bloc i vot 
en contra del PP. 

18. Acta de cessió de terrenys amb destinació a vial públic en partida 
Salines o Llavateres de 542,34 m' . Unanimitat. 

19. Acta de cessió de terrenys amb destinació a vial pública l'avinguda 
de Francisco José Balada de 46,43 m' . Unanimitat. 

20. Moció presentada pel grup municipal del Bloc Nacionalista 
Valencia per demanar ajut economic pera la vigilancia de les platges. 
S'aprova per majoria amb els vots a favor del Bloc, PVI i PSOE i el vot 
en contra del PP. 

21. Modificació de la ordenanc;a fiscal reguladora de la taxa per 
inscripció a I'Escola d'Estiu l'llla. S'aprova pel vot de qualitat de 
!'alcalde. Vots a favor del PVI i PSOE, abstenció del Bloc i voten contra 
del PP. 

22. Moció presentada pel Grup Municipal Popular per garantir que el 
mercat municipal tinga accés vinculat amb el parquing soterrat del 
passeig marítim. Unanimitat. 

23. Despatx extraordinari. 

24. Precs i preguntes. 

La plac;a de Sant Valent 
es remodelara al setembre 

El primer tinent d'alcalde i regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada, va indicar 
dimarts que actualment s'esta adequant 
la pla<;:a de Sant Valent, una vegada 
finalitzades les obres del carrer de !'Angel, 
i la setmana vinent es tornara a disposar 
de l'area d'estacionament de zona blava. 
Després de l'estiu, cap al mes de setembre, 
la pla<;:a se sotmetra a una remodelació. 
Per poder dura ter me l'execució d'aquesta 
obra, I'Ajuntament ha incorporat una 
modificació pressupostariaen la modalitat 
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de suplement de credit per un import de 
360.000 euros que es va aprovar en el pie 
de dimarts. Cal destacar que el consistori 
vinarossenc també s'havia acollit a un ajut 
de la Conselleria de Comer<;: que encara 
no ha estat concedida, i atés que els 
tramits per rebre la subvenció es poden 
allargar, s'ha optat per dotar aquesta 
partida. Amb la realització d'aquestes 
obres es completaría, segons !'alcalde, 
Jordi Romeu, "tot l'anell que engloba el 
centre urba". 

Aprovada una moció del PP que demana la vinculació 
del mercat municipal amb el parquing del passeig 

X F. 

El pie de dimarts va aprovar per unani
mitat una moció presentada pel Grup 
Municipal Popular que demanava ga
rantir la vinculació del mercat munici
pal amb el parquing soterrat que s'esta 
construint al passeig marítim, tot i que 
es va decidir modificar la moció incorpo
rant una esmena que indiqués la mane
ra de realitzar aquesta vinculació. 
La responsable de l'area de Comer<;: del 
PP, Elisabeth Fernández, va explicar en 
l'exposició de motius que el seu grup 
municipal només demanava garantir 
el que havia promés el llavors alcalde, 
l'independent Javier Balada, que l'any 
2007 havia assegurat que el projecte 
de remodelació del passeig marítim ja 
preveía la vinculació del mercat municipal 
amb el parquing. 

Adquisició deis vehicles 
de la Po licia Loca l 

Abans de la finalització del contracte de 
lísing, I'Ajuntament de Vinares ha optat 
per fer efectiu el dret de compra deis 
vehicles de la Policía Local i els ha adquirit 
per un import de 80.000 euros, mitjan<;:ant 
una modificació pressupostaria en la 
modalitat de credit extraordinari que es 
va aprovar en pie dimarts passat. 

Enllumenat de la ciutat 
esportiva VJ 

L:Ajuntament de Vinares va aprovar di
marts en pie una modificació pressu
postaria en la modalitat de credit extra
ordinari per un import de 118.200 euros 
destinada a la construcció d'un centre de 
transformació eléctrica a la ciutat espor
tiva. El projecte, que segons el regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada, s'adjudicara i 
es realitzara en uns mesos, preveu la rea
lització d'una línia aeria, una de soterrada 
i un centre de transformació que dotara 
de subministrament electric les instal
lacions de la futura ciutat esportiva. 

Pel Grup Municipal Socialista, el regidor 
de Comer<;:, Vicent Andreu Albiol, va 
argumentar que aquesta vinculació no 
podía ser subterrania, atés que l'edifici del 
mercat és un edifici historie protegit i calia 
garantir la seua estructura. El regidor de 
Comer<;:, a més, tambéva indicarquetenint 
en compte la proximitat del parquing amb 
el mercat, la vinculació estava garantida 
amb la instal·lació d'ascensor, tal com es 
preveu en el projecte. En els mateixos 
termes es va expressar el regidor del BLOC, 
Domenec Fontanet, que va supeditar el 
se u vot favorable a la m oció si la vinculació 
es realitzava per dalt i no de manera 
subterrania. Finalment !'alcalde, Jordi 
Romeu, va demanar la incorporació d'una 
es mena a la moció que indiqués la manera 
com s'ha d'efectuar aquesta vinculació. 

S'aprova la urbanització 
de la zona comercial a 
l'oest de la N-340 

XF 

El pie de I'Ajuntament de Vinares va 
aprovar dimarts els tramits per a la 
realització de les dotacions urbanístiques 
de la zona industrial, comercial i de serveis 
situada a la part oest de la carretera 
N-340, entre la N-238 i el barranc de la 
Barbiguera. El pie va donar llum verda al 
condicionament d'un vial de servei que 
transcorrera paral·lel a la N-340 en tota 
aquesta zona oest, on se situen alguns 
comer<;:os i magatzems. 
El pressupost de !'obra és de 4,7 
milions d'euros, i el pie va aprovar una 
modificació pressupostaria de 476.720 
euros (el 10% com marca la nova 
normativa). Les obres permetran mi llorar 
els vials en mal estat, a més de dotar la 
zona de voreres, aigua, clavegueram i 
l'enllumenat adient. La licitació de !'obra 
es fara durant el present exercici. 
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Vinaros promociona su oferta 
turística en la Feria TCV Valencia 

Vi n <1rú" 

La IV edición de la Feria Internacional 
de Turismo de la Comunidad 
Valenciana ha tenido lugar entre el 4 
y el 6 de abril de 2008 en el recinto 
de Feria Valencia, donde Vinaros 
ha acudido con su estand bajo la 
marca paraguas Castellón Costa 
Azahar. La feria ha reunido a 70 
comercializadoras de la Comunidad 
Valenciana y provincias limítrofes y 
a un centenar de compradores de 
productos y servicios turísticos, de 
los cuales la mitad eran extranjeros. 
Teniendo en cuenta que el 
verano se aproxima, Vinaros ha 
querido promocionar su oferta 
de sol y playa, sus actividades 
estivales, así como su oferta de 
alojamiento y de restauración. 
La Feria ha sido un éxito, habida 
cuenta que durante el fin de semana 

Redacción 

ha acudido mayor público que en 
otras ediciones y que el material 
promociona! del destino se ha 
agotado casi en su totalidad. Los 
visitantes que acudieron al estand 
del municipio se han interesado 
por la oferta de alojamiento y 
gastronómica y, también, por la 
oferta de actividades alternativas a 
las de sol y playa, como el senderismo. 
El sábado, el importante portal 
nacional de turismo familiar en la 
naturaleza, www. viajarenfamilia. 
net, otorgó a Vinaros, en compañía 
de otros municipios turísticos, un 
certificado que premia su labor en 
cuanto al desarrollo de este tipo 
de oferta turística. Al acto asistió 
para recibir el distintivo en nombre 
del Ayuntamiento de Vinaros el 
técnico de Turismo, Gabriel Quesada. 

L:Ajuntament aprova l'asfaltatge 
de diferents carrers de la ciutat 

L'Ajuntament de Vinaros ha 
aprovat la destinació d'una partida 
pressupostaria per adjudicar 
l'asfaltatge i l'adequació d'alguns 
carrers de la ciutat per un import que 
ascendeix a 242.670 euros. 
Després que la setmana passada es 
va acabar d'asfaltar l'avinguda de 
la Llibertat, ·una vegada finalitzades 
les obres d'instal·lació del gas ciutat, 
el consistori vinarossenc, segons va 
destacar el regidor d'Urbansime, 

Y. F. 

Javier Balada, té previst traure a 
concurs l'asfaltatge de l'avinguda 
del País Valencia, en el tram comprés 
entre el carrer de Sant Francesc i 
de I'Arxipreste Bono; el carrer deis 
Boverals A, en el tram que va del 
pavelló poliesportiu a la línia de 
costa; el carrer del camp de futbol del 
Cerval, des del camp fins a la N-340; 
el carrer del29 de Setembre; el carrer 
del Triador V; el carrer deis Boverals A 
i B, i el de Saldonar N. 
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Vi na ros recibe un distintivo de 
municipio turístico familiar 

Durante los días 4, S y 6 de abril, Vi
naros participó en la IV Feria Inter
nacional de Turismo de la Comuni
dad Valenciana, que ha tenido lugar 
en el recinto de Feria Valencia. El 
sábado día S, el municipio fue dis
tinguido por el portal de turismo fa
miliar en la naturaleza, www.viajar
enfamilia.net, con un certificado que 
premia su labor en cuanto al desa
rrollo de este tipo de oferta turística. 
Este portal es el primero de España 
y el más importante en este seg
mento de turismo familiar, ya que 
es el que recibe el mayor número de 
visitas. Gracias a este distintivo se 
podrá encontrar información sobre 
Vinaros en www.viajarenfamilia.net. 
Dado que Internet es cada vez más 
el medio preferido por los viajeros 
para elegir sus destinos y hacer sus 

Redacción 

reservas, es un paso muy importan
te para la ciudad. El certificado acre
dita a Vinaros como Municipio Turís
tico Familiar, que se distingue por 
la oferta de equipamientos y servi
cios orientados al turismo familiar. 
Al acto asistió para recibir el distinti
vo en nombre del Ayuntamiento de 
Vinaros el técnico de Turismo, Ga
briel Quesada. También participaron 
al acto el presidente de la Asociación 
de Escritores y Periodistas de Turis
mo, Juan Calabuig, y el vicepresiden
te, José Soler Carnicer, además de 
otras empresas del sector turístico. 
Este hecho confirma que los es
fuerzos realizados por el Patronato 
de Turismo de Vinaros para posi 
cionarse como un destino ideal 
para familias, van fructificando 
paulatinamente. 

El passeig marítim estara obert a 
la circulació aquest estiu 

Els vehicles podran circular aquest 
estiu pel passeig marítim. El 
primer tinent d'alcalde i regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada, va 
assegurar dimarts que el transit 

X. F. 

rodat sera efectiu en el tram que va 
des de Fora del Forat fins a !'estatua 
de Costa i Borras una vegada 
finalitzades les obres del parquing 
soterrat. 
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ACTUALITAT 

El BLOC demana que la Diputació ajude economicament· 
els consistoris en la vigilancia de platges 
Fontanet insta a I'Equ ip de Govern que modifique el mode l de terrassa del passe ig marít im al gust de is restau radors 

Acompanyat per la diputada per 
Castelló, Maria Gracia Molés, el 
regidordel BLOC, Domenec Fontanet, 
va indicar dilluns que, després d 'una 
reunió amb I'Associació d'Hostaleria 
de la ciutat, ha traslladat a I'Equip 

de Govern que els restauradors 
del passeig marítim prefereixen un 
model de terrassa que permeta que 
els laterals es puguen tancar en lloc 
deis para-sois, que no protegeixen 
del vent. 

Fontanet va instar a I'Equip de 
Govern que aplique una petició 
"que és de sentit comú'; atés que 
"a primera línia de mar, el vent és 
constant durant moltes hores del dia 
i de la nit". El model lateral sol ·licitat 
pels restauradors es podría tancar 
i abrir "segons les necessitats i les 
condicions del temps". 
Vigilancia a les platges 
De la seua banda, la diputada per 
Castelló, Maria Gracia M olés, va indicar 
que el BLOC Nacionalista Valencia 
presentara a tots els municipis 
costaners de la provincia una moció 
perqué els respectius ajuntaments 
sol-liciten que la Diputació es fa~a 
carrec del cost total o parcial de les 
despeses de vigilancia de les platges 
de la localitat. La m oció sorgeix d'una 
iniciativa del BLOC a Vinaros, que el 
dimarts va presentar la proposta 
en el pie, després de constatar que 

X. F. 

l'any passat la corporació municipal 
va pagar 95.000 euros en concepte 
de vigilancia de platges, segons 
Domenec Fontanet. La proposta 
del BLOC planteja l'elaboració d'un 
estudi per part de la Diputació per 
tal que es puga dedicar una partida 
pressupostaria a partir d'aquest any a 
fi de col-laborar amb els ajuntaments 
a pagar "el car servei de vigilancia en 
les platges'; va assenyalar Molés. 
Domenec Fontanet va recordar que 
"durant l'estiu passat es van registrar 
27 banyistes morts a la Comunitat, 
dades que revelen la necessitat 
d'una revisió deis plans de vigilancia 
i millora en la seguretat '~ 

El dimarts la moció va ser aprovada 
per majaría en pie ordinari amb 
els vots a favor del PSOE, el PVI i el 
Bloc i el vot en contra del PP, que 
va considerar que es tracta d'una 
competencia municipal. 

El PSOE de Vinaros obri una oficina d'assessorament 
sobre la Llei de la Dependencia 
Estara oberta dimarts i dijous de 18.30 a 20.30 a la seu del partit (e/ Sant Francesc, 12) 

Els socia listes denuncien que la Generalitat Valenciana "ignora la Llei en perjudici de la ciutadania" 

El PSOE de Vinaros ha posat en 
marxa una oficina d'assessorament 
i consulta per a tates aquelles 
persones que han presentat una 
sol-licitud per rebre les prestacions de 
la Llei de la Dependencia i encara no 
han rebut una resposta per part de la 
Generalitat Valenciana. La regidora 
socialista Librada López va informar 
que !'oficina estara oberta els dimarts 
i els dijous en horari de 18.30 a 20.30 

X. F. 

h i posara a disposició deis ciutadans 
un gabinetjurídic que els assessorara 
"tant de la partadministrativa a seguir 
com de la part judicial si finalment el 
ciutada decideix recórrer davant la 
justicia ordinaria". 
El PSOE de Vinaros va denunciar 
dimecres públicament, en paraules 
del seu secretari local, Antonio 
Rodríguez, "la falta de voluntat 
política de la Generalitat Valenciana 

en l'aplicació de la Llei de la 
Dependencia'~ Segons Rodríguez, 
tot i disposar de la corresponent 
consignació económica del Govern 
central, la Generalitat "ignora 
aquesta llei en perjudici deis milers 
de persones depenents, convertint
nos en ciutadans de tercera'~ 

Sol·licituds a Vinarós 

Per a la regidora socialista Maribel 
Sebastia la situació a Vinaros "és 
desesperant perque no es pot 
arribar a rebre el servei". Sebastia va 
indicar que des de Serveis Socials 
de I'Ajuntament de Vinaros, l'any 
2007 es van presentar un total de 
90 sol·licituds, de les quals un 83% 
corresponien a persones majors 
de 65 anys i un 17% a persones 
amb discapacitat. De tates elles, els 
valoradors de !'empresa Avapsa "van 
demanar només 8 informes socials 
de tates les sol·licituds, deis quals 
només s'han rebut 3 respostes'~ 

Des del comen~ament de l'any 
2008 un total de 145 persones han 
sol ·licitat el servei des del consistori 
(67% majors de 65 anys i 33% 
discapacitats). D'aquests, segons 
Sebastia, s'han realitzat 25 informes 

socials i s'han rebut 21 resolucions de 
nivell i grau. 
La proposta PIA, el penúltim pas 
per rebre la prestació, "només l'han 
rebut dos persones a Vinaros'; 
segons va indicar Sebastia. A la 
Comunitat Valenciana, segons la 
regidora socialista, "cap persona rep 
encara la prestació de la Llei de la 
Dependencia'~ 

Procediments 

De la seua banda, Librada López va 
informar que per a les instancies 
presentades a partir de juny de 
2007, "als 6 mesos de no rebre 
resposta una sol -licitud, s'ha de 
concedir la prestació per silenci 
administratiu ". El procediment a 
seguir seria "presentar un recurs 
administratiu i si no és contestat, 
un contenciós administratiu". Pera 
les instancies presentades a partir 
de gener de 2008, segons López, 
" la Generalitat Valenciana ha 
establert una normativa que dicta 
que el silenci administratiu no 
aprova la prestació, una normativa 
que ha estat recorreguda per 
inconstitucionalitat pel defensor 
del poble". 



ACTUALITAT 

Vinarós, amb Pedro Barceló 
Una re presentac ió municipa l, presenta la presentació de l seu llibre a Berl ín 

X. F. 

El cap de setmana passat una representació 
de I'Ajuntament de Vinaros es va desplac;:ar 
fins a la ciutat alemanya de Berlín per assistir 
a la presentació de dos llibres, un d'ells escrit 
pel catedratic vinarossenc Pedro Barceló, que 
sera el pregoner de la fira i les festes de Sant 
Joan i S a nt Pe re 2008. El viatge va ser aprofitat 
perla regidora de Turisme, Mamen Obiol, i el 
regidor de Comerc;:, Vicent Andreu, que van 
mantenir una sessió de treball amb l'agregat 

comercial de l'ambaixada espanyola a Berlín 
amb l'objecte de possibilitar contactes de 
promoció turística i comercial de Vi na ros. 
Gracies a aquestes converses, l'ambaixada 
espanyola a Berlín disposara d'informació 
de la ciutat de Vinaros com a destí turístic 
i es promocionara a la seua web. Segons el 
primer tinent d'alcalde, Javier Balada, també 
s'estudiara la possibilitat d'assistir a la Fira 
de Berlín . 

Alcaraz crea en Vinarós unas jornadas 
gastronómicas de pescado azul 

El reconocido restaurador Salvador 
Alcaraz Julia ha presentado una nueva 
iniciativa gastronómica como son las 
Primeras Jornadas de Pescado Azul, 
en las que pretende dignificar las 
posibilidades gastronómicas de este 
tipo de producto de la mar. 
Fueron los propios clientes de su 
local, El Langostino de Oro, quienes 
le sugirieron crear estas jornadas 
y después de · que ya sean muy 
populares las que dedica a la carne de 
caza. Durante este mes de abril, hasta 
el 1 de mayo, Alcaraz ofrece platos 
expresamente creados por él para 
esta ocasión como son las sardinas 
al aceite de menta con salpicón de 
setas, boquerones rellenos de mus 
de gambas, caballa al escabeche de 

Emí/1 Fono/losa 

naranja con verduras, atún al perfume 
de naranja con miel, cazón encebollado 
con chipirones, coca de salmonetes al 
pisto con anchoas y jurel al allipebre 
con patatas, entre otros platos. Todo 
este pescado azul lo elabora con una 
exquisita preparación, eliminando 
todas sus espinas, como destacaba 
Alcaraz durante la presentación de 
estas jornadas. "Vamos a elevar a la 
máxima categoría el pescado más 
humilde'; manifestaba. Por otro lado, 
Alcaraz también comentaba que ya 
está en su última fase de edición un 
libro sobre arroces del que es autor. 
Su ilusión está fijada en que pueda 
ser presentado oficialmente para los 
próximos actos de la carta puebla de 
Vi na ros. 
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Vinarós atendió 
804 consultas en 
la oficina lnfodona 

Redacción 

La oficina lnfodona de Vinaros es la 
tercera de la provincia de Castelló 
que más consultas ha atendido, con 
un total de 804 consultas. 
En 2007 las mujeres de la Comunitat 
Valenciana han acudido a estos 32 
puntos de información para realizar 
21.334 consultas sobre empleo, 
subvenciones, cuestiones jurídicas o 
empresariales, entre otras. 
Las mujeres de Castelló disponen 
de seis centros lnfodona ubicados 
en La Vall d'Uixó, Vila-real, Morella, 
Sogorb, Vi na ros y Castelló. 

SE TWPASA BAR RESTAURANTE 
COMPLETAMENTE EQUIPADO _Y BUENA 

CLIENTELA TODO El ANO 
INTERESADOS LLAMAR Al TEL: 618 1 0 19 55 
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RRQHR Aroha Mi ralles compleix 8 mesos 

RINRRR 
El pasado 26 
de marzo fue el 
cumpleaños de 
Ainara que cumplió 
2 añitos y lo celebró 
el fin de semana 
rodeada de su 
hermano, padres, 
abuelos, tíos, tías, 
primos y amigos. 
Muchas felicidades. 

RRÚL 
Raúl se portó 

como un 
campeón en 

su bautizo. En 
la foto, junto 

a sus padres y 
familiares. 

BODRS 
de ORO 
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Hola, sóc Neo Mayor Maura, i el 
NEO diumenge 6 d 'abril els meus pares, 

Toni i Yolanda, em van batejar 

Manuel García Temblador y Felisa Romero 
Barea celebraron sus bodas de oro en la 
parroquia de Sta. Ma Magdalena el 30 de 
marzo, SO años después de su primera 
boda en Utrera (Sevilla) 



L'AMPA del collegi Sant Sebastia ha financ;:at 
una nova estació meteorológica peral centre. 
L'estació mesura els principals parametres 
meteorológics: temperatura interior y exterior, 
humitat interior i exterior, pressió atmosférica, 
pluja, velocitat i direcció del vent, punt de 
rosada interior i exterior i temperatura aparent 
exterior (sensació térmica amb relació a la 
velocitat del vent). 

FRllRS En fallas con lnma 

CRRNRVRl Cónclave 3 del Carnaval 2008-2009 

CON FERRERO 
Los alumnos del 
C.T Closa tuvieron 
recientemente la 
oportunidad de 
intercambiar golpes 
con el ex número 
1 del mundo, Juan 
Carlos Ferrero 
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Xiques Xerokys 

CON BRUTI STR 
YFERRER 
Roberto Bautista 
y David Ferrer, 
rodeados de los 
alumnos del C.T 
Closa de Vi na ros 
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El Club BAMESAD, en Cerler 

El pasado fin de semana y subvencionados por 
Supermercados SABECO de Vinaros, Fundación 
Caixa Castellón Bancaixa y el Gimnasio Gent Sana, 
el club BAMESAD de Cocemfe nos fuimos a esquiar 
a Cerler, ya que en las pistas existen monitores 
especializados y cursos de esquí adapta. Los cursos 
son realizados por la empresa Handix. 
Los monitores de la escuela son unos profesionales 
ya que así nos lo demostraron, y lo tienen todo 
adaptado para que las personas con discapacidad 
no tengamos problemas de ningún tipo, una grúa 
nos ayuda en las transferencias para facilitar la 

tarea del paso desde la silla de ¡·uedas hasta la silla 
de esquí adaptada, etc. 
Los servicios que tiene la estación de esquí 
Aramón~Cerler son accesibles para usuarios en 
silla de ruedas tanto en la zona del Molino como 
en el Ampríu: existen sillas de ruedas en la zona de 
cota 2.000 y en el Ampríu, para que los esquiadores 
en silla puedan acceder a las cafeterías y baños 
adaptados sin necesidad de coger nuestra propia 
silla de ruedas. Todos los remontes mecánicos de 
la estación pueden ser utilizados por usuarios con 
alguna discapacidad y el personal de la estación 

está preparado para facilitar a estos esquiadores 
el uso de los remontes mecánicos y el resto de 
servicios en otras zonas de la estación. 
En fin, la experiencia fue positiva y seguro que el 
año que viene repetiremos si hay patrocinadores 
como este año. 
Desde estas líneas quiero agradecer en nombre 
del club BAMESAD y en el de Cocemfe a todos 
los colaboradores que han hecho realidad esta 
experiencia, así como a la empresa de construcción 
PROBELCO, S.A. que año tras año nos patrocina la 
ropa del club BAMESAD. Gracias a todos. 

Felices Pascuas desde la residencia San Sebastián (_ 
Los ancianos acogidos en el Hogar San Sebastián 
de nuestra ciudad han preparado la Pascua y lo han 
hecho de una forma muy peculiar. 
Orientados con cariño por las hermanitas y 
reciclando botellas de plástico han confeccionado 
cientos de huevos de Pascua, que han decorado 
con gusto, después, colocados en artísticas cestas 
han llenado de colorido los pasillos y las diferentes 
estancias de la residencia. 
Durante muchos días estas personas, algunas muy 
mayores, han trabajado con ilusión, se han sentido 
útiles y han colaborado para que esta Pascua del 
2008 sea colorida y florida. 
Como anécdota decir que los huevos estaban tan 
bien decorados que alguien intentó hincarle el 
diente creyendo que era chocolate y se encontró 
con el duro e insípido plástico. 
Fel ices Pascuas para todos. 

GDMBAU 
MUDANZAS - TRANSrOITES 
MONTAJE Y DESMONTAJE, EMBALAJE, 
GUARDAMUEBLES, PLATAFORMA 
ELEVADORA Y ESCALERA MONTAMUEBLES. 
OFICINAS: 
C! PUENTE, 87- 12500 V/NABOS GUARDAMUEBLES: 

Centro Municipal 
de la Tercera Edad 

Se comunica que los socios que 
hayan pagado la cuota o que 
la paguen antes del 30 de abril, 
se les entregará el ticket para 
la torrada de la ermita que se 
celebrará el día 7 O de mayo. 
Para sacar el ticket se debe llevar 
el recibo de la cuota. Para pagar 
la cuota se debe presentar el 
carné de socio. Las horas de 
oficina son de 7 8 a 20 horas, de 
lunes a jueves. 

La Junta 

TEL. 964 451 121 -FAX 964 459 200- MÓVIL 666 579 180 POL. IND. EL COLLET- CALLE E- PARCELA 417- 12580 BENICARLÓ 
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Al col e, con almuerzos s u a bies 
El Baix Maestrat, pionera en la provincia en la experiencia conjunta de Sa nidad y Farmacéuticos 

El Centro de Sa lud Pública del Área 

de Salud 01, ubicado en Benicarló, 

y el Coleg io de Farmacéuticos de 

Caste lló han puesto en marcha una 

experi encia pionera en la provincia 

caste llonense, como invitar a los 

escolares a un completo desayuno 

equ ili brado, junto con una charla, y 

un juego que sirva para animarles a 

huir de las golosinas y lleva r siempre 

para la hora del patio alimentos 

adecuados para su desarrollo físico. 

La Cooperativa Agrícola de Benicarló 
Benihort y Carrefour son las dos 
empresas que aportan todo lo 
necesario para que el almuerzo sea lo 
más completo posible. Los escolares 
reciben un vaso de zumo de naranja, 
frutos secos, una rebanada de pan 
con aceite y una loncha de jamón 
serrano o pavo y finalmente un vaso 
de leche. Después de este opíparo 
"almuerzo saludable" como se llama 
esta experiencia, la farmacéutica 
Lidia Roca, de la vocalía de Nutrición 
del Colegio de Farmacéuticos de 
Castelló, les anima a consumir 
alimentos adecuados y de forma 
equilibrada, apoyándose en muestras 
ficticias de productos de todos los 
grupos de alimentos existentes. Esta 
experiencia termina de forma muy 
divertida ya que todos los escolares 
protagonistas participan en un 

juego, consistente en avanzar sobre 
un tablero a medida que se aciertan 
preguntas sobrealimentación i nfa nti l. 
Esta experienc ia se ha centrado este 
primer curso de puesta en marcha 
en segundo de Primaria, pero hay 
intención de extenderla en próximos 
años a otros niveles. "La intención 
es que - decía Roca- los niños 
sepan qué es lo más adecuado para 
desayunar, les animamos a consumir 
el menor número de chucherías y 
a que acudan al colegio ya con un 
buen desayuno tomado". Destacaba 
esta farmacéutica de Vinaros que 
también se hace necesario incidir en 
los padres, "porque muchas veces 
tienen prisa por irse al trabajo y no se 
preocupan de preparar un adecuado 
desayuno". 
Hasta la fecha, ya han disfrutado de 
esta experiencia en varios colegios 

nueva dirección a partir de mayo 

CLINICA DENTAL 

MAESTRAl 

de Benicarló, Vinaros y Peníscola, 
también se ha ido a Traiguera, en 
donde se pudo ofrecer a todo el 
alumnado, al ser una población con 
mucha menor matrícula escolar que 
las dos anteriores. Sant Jordi y Sant 
Mate u son otras poblaciones a donde 
se acudirá de aquí a final de curso. 
Entre las anécdotas ya recogidas está 
la de un niño que quedó sorprendido 
al conocer que el zumo de naranja se 
obtenía directamente de una naranja . 
Farmacéuticos, médicos y personal 
del Centro de Salud Pública hacen 
posible que se pueda desarrollar 
esta actividad que también cuenta 
con la colaboración de la Conselleria 
d'Educació y los propios centros 
educativos. 
"I ntentamos que los niños lleguen al 
cole habiendo tomado algo en casa 
y que se lleven un bocadillo para la 

hora del recreo'; comentaba Roca 
añadiendo que "les recalcamos la 
necesidad de tomar leche, vemos 
en los adultos que hay mucha 
osteoporosis y es desde la infancia 
cuando se debe prevenir tomando 
el calcio de la leche". Roca destacaba 
la gran acogida que está teniendo 
esta experiencia, que además se 
completa con una encuesta que 
se entrega a cada escolar sobre 
qué almuerzan habitualmente y 
además se les da un cuaderno de 
trabajo con mensajes muy claros 
sobre la alimentación. Aunque en la 
provincia castellonense es la primera 
experiencia, ya se ha realizado en 
otras provincias como Tarragona y 
Madrid y se intercambian resultados 
en asambleas que realizan en la 
capital española los profesionales 
implicados. 

SE TWPASA LOCAL DE 122 M2 
CON ALTILLO, LUZ, AGUA, SERVICIOS 

. SANITARIOS, ÚTIL PARA TIENDA U OFICINAS 
INTERESADOS LLAMAR AL TEL: 618 1 0 19 55 

Plac;a de I'Hort deis 
Escribano, 3 entlo. 3 

tel. 964 452 671 
[detrás de la Policía Local] 

' VI N AROS 
odontología general e infantil 
ortodoncia y periodoncia 
implantes y cirugía oral Dra. PILAR MONLLAU MONFORT 



+ Cruz Roja Española 
Assemblea Local de Vi na ros 

El pasado día 7 de marzo, dentro del marco de 
actividades complementarias del Programa 
de Garantía Social de "Cajero/a organizador/ 
a del punto de venta" que se imparte en la 
actualidad en Cruz Roja en Vinarós, se real izó 
un taller de creación de figuras de chocolate, 
llevado a cabo por nuestro campanero Pere 
Suquet. 
Pere explicó a los alumnos cómo trabajar el 
chocolate y les animó a que cada uno hiciera 
la figura que deseara. La mañana finalizó con 
una casita de chocolate realizada por cada 
uno de los chicos y chicas del curso y mucho 
chocolate en nuestros estómagos. 

Querido Rdrián 
Tus compañeros 
y profesionales 
del C.P.E.E. BAIX 
MAESTRAl seguiremos 
recordándote a través 
de los juegos, las risas y 
de tu cantante preferido, 
Alejandro Sanz. 
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CULTURA 

Diego Latorre 
exposa a Peníscola 

X. F. 

El vinarossenc Diego Latorre, autor del cartell 
del Carnaval 2008, exposa una mostra de les 
seues il·lustracions al Palau de Congressos 
de Peníscola, a partir del proper 18 d'abril. A 
l'exposició es podran ve u re obres que pertanyen 
als seus trebal ls pera MTV, Virgin, OC comics, 
Zero o Norma Editorial. 
Latorre es troba en aquests moments treballant 
en un llibre il·lustrat per a Norma i una novel-la 
grafica pera la mu ltinaciona l Virgin. 

Bases dell concurs de 
Literatura Juvenil Joan 
Roís de Carel la: a-q 

7. Les obres versaran sobre els 
sentiments de l'estudiant en el seu 
dio a dio a I'IES Leopoldo Querol. 
2. Les obres hauran de ser 
inedites i escrites exclusivament 
en valencia. 
3. Només es podra presentar un 
treball per alumne. 
4. L'extensió maxima sera de 
SO línies en cas de narrativa en 
prosa o 60. versos si s'opta per la 
poesía. 
S. Els treballs s'entregaran signats 
amb pseudonim i en un sobre a 
part, tancat, figuraran el nom, 
cognoms i curs de l'alumne. El 
sobre tancat, en !'exterior estara 
signat amb el mateix pseudonim 
que el treball presentat. 

20 

3J'rtmíbt / 
'l.tttratura4,.11 J\IVe•· 

6. La data límit sera el17 d'abril. 
7. Els treballs s'entregaran al 
Departament de Valencia o es 
depositaran, juntament amb el 
sobre, a la bústia de l'associació 
d'alumnes. 
8. El jurat estara format per 
representants de tots els sectors 
de la comunitateducativa (mares, 
pares, professors, alumnes, etc.) i 
els designara la AALQ. 
9. La decisió del jurat sera 
inapel·lable i participar en el 
concurs suposa l'acceptació 
d'estes bases. 
1 O. En qualsevol tema no regulat 
en estes bases la junta directiva 
de la AALQ tindra potestat per a 
decidir. 

PREMIS 

1 r classificat l811SO € en un xec per 
a la compra de llibres i material 
didactic 
2n classificatl811 00 € en un xec per 
a la compra de llibres i material 
didactic 
3r classificat l8150 € en un xec per 
a la compra de llibres i material 
didactic 

La junta directiva de 
I'Associació d'Aiumnes de 

I'IES Leopoldo Querol - AALQ 

12 d abril 2008 

Los fondos de la Asociación 
continúan creciendo 

Las últimas semanas se han incor
porado a la entidad dos importantes 
donaciones. Por un lado, un busto 
de escayo la repintada del escu ltor 
vinarocense Agustín Agramunt que 
representa a su abuela Antonia Bas 
Pablo, obra de un altísimo nivel, y, por 
otro, un cuadro de una cara repujada 
de Gabriel Puig-Roda Alcácer de 1960. 
Ambas obras están depositadas en la 
sede social de la Asociación y pueden 
ser admiradas por quienes lo deseen. 
En cuanto a la antigua bandera 
de la Alianza de 1907, que el día 1 
de noviembre de 2007 salió de la 
Asociación para ser restaurada, el 
proceso se ha empezado y ya se 
encuentra en una fase adelantada. 
En otro orden de cosas, la obra 

A mies de Vinarós 

ganadora delll Certamen de narrativa 
corta W. Ayguals de lzco, El ramo 
de ceniza, se encuentra ya impresa 
y a falta de encuadernación. Será 
presentada con la presencia de su 
autor, J. C. Riosalido, embajador 
español, el próximo mes de mayo. 
Asimismo, han sido convocados el 111 
Certamen Literario de Narrativa Corta 
Wenceslao Ayguals de lzco y elll de In
vestigación Histórica J. M. Borras Jar
que, cuyos prem ios se concederán en 
la cena de la Nit de la Cultura que se 
celebrará este año el viernes 21 de no
viembre. Las bases de los certámenes 
están a la disposición de los interesa
dos en el local social o directamente 
en la página web: 
www.amicsdevinaros.com 
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CULTURA 
Unas imágenes religiosas medievales de Vi na ros: 

Jesús Nazareno, Eccehomo y Jesús Crucificado 
Alfredo Gómez 

Antigua imagen del Jesús 
Nazareno de Vi na ros 

Hemos celebrado un año más y con 
gran solemnidad la Semana Santa 
local. Una fiesta religiosa y popular de 
gran devoción entre los vinarocenses 
y que se remonta a tiempos 
inmemoriales. 
Para contribuir a la historia de nuestra 
Semana Santa queremos dejar 
constancia de un manuscrito referente 
a las imágenes que se veneraban en 
la antigua iglesia de la ciudad, en la 
antigua capilla de Santa Magdalena 
(ubicada antaño en la plaza del 
Santísimo) y en la iglesia del antiguo 
convento de San Agustín. Se trata de 
una nota extraída del manuscrito del 
padre agustino José Puig, sacristán 
mayor de dicho convento agustino y 
fechado en el año 1803. 
Por la importancia que creemos que 
tiene la transcribimos de manera 
literal para que quede constancia de 
la importancia y de la antigüedad de 
la veneración de nuestras reliquias 
santas loca les. 
Literalmente dice: "Las santas devotas 
imágenes de Jesús Nazareno, Hece 
Hamo y Jesús Crucificado que se 
veneran en la iglesia del convento de los 
padres Agustinos de la villa de Vinaroz 
estuvieron colocadas desde tiempo 
inmemorial en el santo hospital de 
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dicha villa hasta que por los años 7 595 
obedeciendo al 11/mo. Ayuntamiento a 
los buenos oficios de caridad que había 
practicado el padre Ambrosio Sans, 
religioso agustino con los enfermos 
apestados del hospital, dieron las dichas 
santas imágenes para que se colocasen 
en la iglesia del referido convento a fin 
de que tuviesen mayor veneración y 
culto, reservándose la villa su patronato. 
La devoción de los fieles que ejerciendo 
de cada día, en vista de los prodigios 
que obraba el divino Nazareno a favor 
de los hijos de Vinaroz librándole de los 
peligros del mar y remediándoles de 
las necesidades de la tierra. Por cuyo 
motivo en el año 7 788 se erigió una 
suntuosa capilla y se colocó la devota 
imagen de Jesús Nazareno en un rico 
altar en donde al presente de venera". 
Es una nota interesante porque 
nos reafirma que ya en el siglo xv1 
se veneraban dichas imágenes, las 
cuales se trasladaron desde el antiguo 
hospital a la antigua iglesia de Santa 
Magdalena, que se encontraba en 
la actual plaza del Santísimo. Pocos 
datos tenemos de la antigua capilla 
marinera, salvo algunas fotografías. 
Se trataba de una iglesia marinera 
modesta pero con capillas laterales, 
que fue desafectada a raíz de un 
temporal. De los doce altares que tenía 
la iglesia, a raíz de dicho documento 
podemos deducir algunos altares y a 
qué santos estaban consagrados el 
siglo xv1: "Jesús Nazareno, Eccehomo y 
Jesús Crucificado': 
En estos años, a finales del siglo xv1, se 
desafectó la antigua iglesia de Vinares, 
la cual desconocemos donde estaba 
ubicada. Borrás Jarque la sitúa en el 
actual ayuntamiento, cosa errónea al 
estar fuera de murallas. Las hipótesis 
la sitúan en el entorno de la calle San 
Vicente o en la zona del callejón de 
San Roque. 
Los padres agustinos se trasladaron 
de la pequeña ermita del puerto 
al nuevo convento de la plaza del 
mercado cuando se construyó el 
nuevo convento en torno al año 
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1750. Allí trasladaron lógicamente 
las imágenes del templo marinero 
a la nueva iglesia (actual auditorio) 
que quedó abierta al culto en el año 
1762. Según dicha nota, en el año 
1788 trasladaron las imágenes del 
Jesús Nazareno, Eccehomo y del Jesús 
Crucificado, las cuales eran llevadas 
en procesión en los días de Semana 
Santa por las calles anexas a la actual 
calle Mayor. 
Lo que parece claro es que al 
desmontarse la primitiva iglesia de 
la Asunción a mediados del siglo xv1 
para construirse el actual templo 
parroquial, se desalojaron no sólo 
todas las imágenes, sino la portada 
de la propia iglesia. La portada se 
desmontó y se colocó como entrada 
provisional a la nueva iglesia. Es la 
portada renacentista de Juan del 
Orrio que podemos contemplar hoy 
en día en la placeta de la Comunión. Al 
desafectarse todo un templo entero, 
las imágenes que allí se encontraban 
se diseminaron por la ciudad. Y 
las imágenes de Jesús Nazareno, 
Eccehomo y Jesús Crucificado se 
depositaron en el antiguo Hospital. Al 
instalarse los agustinos en Vinares en 
esos años, la Orden, encargada de la 
atención del hospital, solicitaría para 

su iglesia algunas imágenes para el 
nuevo templo de Santa Magdalena 
cuyos altares estaban vacíos, para 
lo cual se les cederían estas tres 
imágenes que estaban en "depósito" 
en el hospital. 
Imágenes que debían de ser bastante 
más antiguas, incluso quizás de época 
medieval, puesto que procedían del 
antiguo templo local, desplazadas 
al hospital por motivos de las obras 
de construcción del nuevo templo. 
En resumen, se desmonta la antigua 
iglesia medieval de la Asunción, 
se guardan la imágenes que allí se 
veneraban en diferentes lugares, los 
agustinos se reservan dichas tres 
imágenes, se construye la actual iglesia 
y las imágenes de Jesús Nazareno, 
Eccehomo y del Jesús Crucificado se 
pasan a la marinera iglesia de Santa 
Magdalena, y luego a 1 nuevo convento 
de la plaza del mercado en vez de a 
su lugar originario que debía de ser 
la nueva iglesia. Con lo cual tenemos 
ya documentados no sólo tres 
altares de la antigua iglesia de Santa 
Magdalena, del convento agustino, 
sino de la antigua iglesia medieval de 
Vinares. Lo cua l denota la antigüedad 
y el culto a dichas imágenes que han 
perdurado hasta nuestros días. 

EMPRESA PROMOTORA INMOBILIARIA DE ÁMBITO 
PROVINCIAL PARA SUS PROMOCIONES EN CASTELLÓN Y TARRAGONA 

CON OFICINA EN VINAROS 
PRECISA , 

ARQUITECTO TECNICO 
SE REQUIERE 

· EDAD ENTRE 25 Y 35 AÑOS 
· CARNET DE CONDUCIR Y VEHÍCULO PROPIO 
· CONOCIMIENTOS DE AUTOCAD 
· CONOCIMIENTOS DE PROGRAMA DE MEDICIONES 
· DEDICACIÓN EXCLUSIVA 

SE OFRECE 
· INCORPORACIÓN INMEDIATA 
· CONTRATO MERCANTIL 
· DIRECCIÓN FACULTATIVA, CONTROL CALIDAD, COORDINACIÓN 

SEGURIDAD Y LIBRO DE CONTROL SEGÚN CÓDIGO TÉCNICO DE LA 
EDIFICACIÓN 

· GESTIÓN DE PRESUPUESTOS 
· COORDINACIÓN DE TODAS LAS PROMOCIONES EN LA PROVINCIA 

DE CASTELLÓN 

IMPRESCINDIBLE APORTAR CURRÍCULUM VITAE 

INTERESADOS LLAMAR EN HORARIO DE OFICINA AL TEL. 964.45.07.43 



CULTURA 

El tortosí Fernando Ferré 
exposa a l'auditori 

El dijous passat 3 d'abril va quedar 
inaugurada a l'auditori l'exposició del 
jesusenc Fernando Ferré que estara 
oberta al públic fins al proper día 20. 
Nascut l'any 1968, va cursar estudis 
a I'Escola d'Art i Disseny de Tortosa. 
Posteriorment, el pintor tortosí Joan 
Josep Carbó va ensenyar-li a depurar 
la técnica. 
En abséncia de la regidora de Cultura, 
Dolors Mi ralles, deviatge institucional 
a Berlín on !'historiador Pedro Barceló 
presentava el seu últim !libre, va ser 
l'arxiver municipa_l, Xavier Palomo, 
l'encarregat de la inauguració. 
Palomo va destacar els lligams 

X. F. 

histories de Vi na ros amb Tortosa, "una 
ciutat amb la qual tenim una estreta 
vinculació histórica, perqué som terra 
de frontera i per aixo és una alegria 
acollir un autor tortosí': Palomo va 
desitjar que l'exposició siga del gust 
del públic "perqué es tracta d'una 
pintura jove i fresca, que obri un món 
cromatic espectacular amb paisatges 
molt nostres, molt vius': 
La regidora de Cultura de Jesús, 
DolorsQueralt, tambéva incidir"en els 
punts en comú que ens agermanen': i 
va agrair que l'ajuntament de Vi na ros 
haja apostat per al seu programa 
cultural per un jesusenc. 
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PROGRRMR 
SOCIETAT MUSICAL LA ALIANZA (P.D.) 
Tomás Simón Plaza 

MÚSICA DE LAS ESFERAS 
Philip Sparke 

@lte)>iil;f41ijt 
Eric Whitacre 

Mestre director: José Ramón Renovell Renovell 
* Primera interpretació perla nostra banda. 
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Rotonda, Ballena y armonía vital 
José Córdoba 

Nosotras las formas también vivimos 
la realidad, somos testigos del 
quehacer humano en el tiempo; y fiel 
reflejo de la belleza en sus excesos y 
deficiencias . .. 
Yo como forma (la Rotonda de la 
avenida Tarragona) sentí al nacer que 
mi enorme diámetro invadía el espacio 
vital de otra forma que además de 
ser útil como yo, contiene el ritmo 
plástico de los cetáceos (los niños la 
llaman la Ballena del Grupo Escolar 
Sant Sebastia). Esta invasión provocó 
tanto en mí como en los niños un 
movimiento interior que nos impulsó 
a escribir cartas a los Reyes Magos con 
la esperanza de compartir la ilusión de 
vivir otro plano de la realidad donde 
la fantasía, la solidaridad, la ética y la 
estética configuran su significado en la 
vital armonía de nuestras relaciones. 
Aunque no ha cambiado mi tamaño 
ni mi situación, ahora me siento 
mejor. He sido testigo de cómo los 
técnicos municipales y el equipo de 
mantenimiento de nuestra ciudad, 
junto con especialistas en soldadura 
han colocado bajo los cimientos de mi 
compañera la Ballena, una estructura 
de hierro lo suficientemente fuerte 
como para que una enorme grúa haya 
podido levantar y desplazar dos metros 
mas atrás sus 17 toneladas de peso. 
Ahora los niños pueden seguir 
entrando y saliendo de la Ballena sin 
toparse con la valla del Grupo Escolar 
que mi enorme tamaño obligó a 
retroceder. 
Las formas como todos los artificios 
y artefactos construidos por la 
especie humana nos sentimos bien 
con nosotras mismas en la medida 
en que somos útiles y mantenemos 

una armomca relación con la 
naturaleza, el lugar donde nos sitúan 
y las otras formas del entorno; pero 
esto no depende de nosotras, sino 
de la cultura del colectivo al cual 
pertenecemos y la sensibilidad del 
profesional que es el que nos proyecta 
como formas adecuadas o no a un 
lugar determinado. 
En ésta mi primera experiencia de 
relación formal, he descubierto dentro 
y fuera de mí la belleza del valor; 
dentro de mí, al sentir como propios 
el dolor y la alegría de mí compañera 
la Ballena en su rota relación con los 
niños; y fuera de mí, al observar y 
darme cuenta cómo el equipo 
municipal y los operarios de las 
empresas colaboradoras en el 
desplazamiento de la Ballena han 
demostrado:sensibilidad,inteligencia, 
coordinación y destreza humana, 
al combinar con precisión la fuerza 
mecánica y la alta tecnología. 
Hoy me siento feliz porque una forma 
de mi entorno ha recuperado su 
función. La ilusión que proyectamos y 
compartimos con los Reyes Magos, se 
ha transformado en alegría al ver que 
de nuevo la Ballena y los ritmos de su 
anatomíapuedenseguirconstruyendo 
unidades de crecimiento armónico 
en su encuentro con la fantasía de 
los niños que son los emisores y 
receptores de este valor ... 
Doy las gracias a las personas y 
entidades públicas y privadas por la 
belleza del valor que demuestran 
cuando tienen en cuenta y respetan la 
función y relación armónica entre las 
formas que en silencio vivimos otro 
plano de la realidad ... 
La Rotonda de la avenida Tarragona 

Organitzat per I'Associació Cultural 
Amics de Vinarós 

SORTIDA 
EL MOLÍ DE NOGUERA 
a carrec de Santiago Roig Mafé 
Dia: 19 d'abril, dissabte 
+ info: 964 45 27 08 o la seu de I'Associació 
St. Ramon, 13, de dimarts a divendres de 9 a 13) 



CULTURA 

Prensa antigua de Vi na ros 
~ ~ 

MÁS de 34.000 PÁGINAS de SOO EJEMPLARES: 
San Se ast1án, Patna Nueva He•aldo de Vinaroz, La F Jlla de CoL La Repubhca, 

El Socialista Cupido, la Anda'lada, la Voz del Pueblo, Patna libre, etc. 
Pr ns, de Vinaros ~d -o u• .21 st 1 13b. 

OVO numerado. Programa buscador sobre texto libre: 
por concepto, nombres, fechas ... 

EDICIÓN LIMITADA POR SUSCRIPCIÓN ro -----,-
SOCIOS: 14 EUROS - NO SOCIOS: 16 EUROS 

SUSCRIPCIÓN: 
Ingreso· ant.sd~l 1 e· 08 ~n: 

Cine 
al 

Casal J'ove 

Diumenge 
13 d' Abril a les 18h. 
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L'alumnat de la Universitat pera 
Majors de la Seu del Nord de I'UJI 
visita el mudéjar de Terol 

Dintre de la formació del 
programa de I'Aula pera Majors 
del curs 2007-2008, en la Seu 
del Nord, el passat dimarts 
8 d'abril es va realitzar una 
sortida cultural per a conéixer 
millar el mudejar de Terol que 
forma part del patrimoni de la 
humanitat. 
La sortida va reunir els alumnes 
de I'Aula per a Majors de la 
Universitat Jaume 1 de Castelló 
de Vinarós i Sant Mateu (Seu 
del Nord) amb alumnes de 
la Universitat Pontifícia de 
Salamanca, donant lloc a 
un intercanvi d'experiencies 

realment enriquidor. 
El viatge, programat com una 
activitat complementaria 
d'aquest curs, va comenc;:ar 
amb la visita guiada a l'església 
i a la torre de San Pedro, així 
com al mausoleu deis Amantes 
de Teruel. A continuació, el grup 
va visitar la catedral de Terol i 
la seua sostrada, seguidament 
van gaudir de la visita a la torre 
del Salvador. 
Desprésde recuperarforcesamb 
un bon dinar típic aragonés, el 
grup va sortir camí de Mora de 
Rubieles on van visitar el poble 
i el seu castell. 



SON ELFUTUR 

CEIP N. S 

T ots e1s membres que formen port de 
lo e omun1tot educatiVo volem ogrolr o 
I'Assoc1oc1 de Post1ssers de V1nor s o lo 
F ur>docl Co1Xo V1nor s lo mono de Xocolo to 
omb 9u ens han prern ot e nguon~ 

La diversitat i la multiculturalitat a les a u les. El CEIP 
N. S celebrara el proper mes de maig la 1 a Setmana 
lntercultural. 
La diversitat és un aspecte de la realitat de 
les nostres societats actuals que hem de 
considerar a l'hora de planificar i desenvolupar 
la nostra tasca didactica com a mestres. 
Si volem que la diversitat siga un recurs enriquidor i 
no considerar-lo com un problema que obstaculitza el 
procés d'ensenyament-aprenentatge, devem abordar 
la diversitat i la multiculturalitat i quines són les 
implicacions pedagogiques d'aquests enfocaments 
socials i polítics des de l'organització escolar i la 
necessitat de dialeg entre els col·lectius de la comunitat 
escolar, per a generar una cultura i un clima escolar 
veritablement intercultural, pera afavorir una di na mica 
d'aula democratica, oberta, flexible i respectuosa amb 
la diversitat des de la igualtat. 
Que entenem per cultura, que entenem per diversitat, 
que entenem per diferencia, que entenem per 
desigualtat... són conceptes que ten en diferents 
accepcions. 
Els objectius a tractar són entre altres: la diversitat 
positiva i enriquidora, la igualdat d'oportunitats, la 
recerca de valors compartits mitjanc;ant el dialeg, el 
desenvolupament de les competencies multiculturals, 
el desenvolupament d'una identitat cultural oberta i 
flexible, introduir altres valors culturals al currículum 
escolar, fomentar la tolerancia, ressaltar la diversitat i 
el pluralisme ... Amb la finalitat que: "tota la comunitat 
educativa aprenguérem i entenguérem un poc més de 
les diferents cultures". 
Us invite m a compartir amb nosaltres les activitats que 
hem programat: 

Dilluns: muntatge del puzle, Fundadors del 
CEIP N. 5. Planisferi, banderes i fotografies 
de l'alumnat i noms. 
Dimarts, dimecres i dijous: xarrades, jocs, 
música, tradicions ... deis diferents pa·lsos 
per part deis alumnes i de les famílies. 
Divendres: dinar intercultural, menjars típics 
deis pa·lsos de l'alumnat del centre. 

e dukalia 
Classes a domicili 
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PESCA 

Andrés Albiol 

Aguas cambiantes 
Semana con un clima raro que afectó bastante al mar. El viento sopló a veces 
con intensidad, rolando con frecuencia para enarbolar algunos días las aguas. 
Luego amainó e hizo acto de presencia algo de lluvia. La labor extractiva en 
general resultó floja, ya que un par de jornadas sólo faenó la mitad de la flota 
a causa de las adversas inclemencias meteorológicas, incluso en algunas 
pesqueras no llegaron a salir. 
En cuanto a la pesca de arrastre, que a pesar de ser la menos afectada por las 
marejadas, aún hubo jornadas que tres bous no se hicieron a la mar, llevó a 
lonja langostino a 45 €/ kg, calamar a 20, pescadilla de 6 a 12 (según calidad), 
peluda a 9, caracol a 8, mollera a 5, galera a 9, salmonete a 8, rape de 5 a 9, 
pagel de 3 a 7, pota, aranya y besugo a 2, caballa a 4, pulpo blanco, jurel, 
congrio y morralla de 1 a 2. 
El cerco pesca con dificultad. El lunes tuvieron que regresar a altas horas de 
la madrugada por el temporal. El martes entre tres 1/ums pillaron 400 cajas de 
sardina a 35 €/caja (12 kg) y 50 de boquerón a 55 . El miércoles cuatro traíñas 
atraparon 500 cajas de sardina a 45 y 50 de seitó a 55. Había cuatro de Vinarós, 
una de Borriana y otra de Castelló. 
Unos pocos trasmalleros llevan sepia a 9 €/ kg. Otros, mabre a 6 y sargos de 
3 a 9. La mayoría se dedica al lenguado a 20 y raya a 4. Y un xarxer operó por 
Col u m bretes para subastar langosta a 55, bogavante a 40, gallineta a 23, golf a 
15, pargo y dentón a 17 y corbes y mamonas a 3. 
La recolecta de pulpo roque ro con cadufo fue escasa. Se pagó de 4 a 8 €/ kg. 

Ecos de mar 
El MAPA va a presentar la dieta mediterránea ante la UNESCO para que forme 
parte de la lista del Patrimonio Cultural inmaterial de la Humanidad. 
Resulta curioso que los últimos estudios dicen que los españoles nos estamos 
alejando de dicha dieta, ya que el consumo de carnes y derivados ha sido 
superior al recomendado, y el de frutas y verduras inferior. Lo único que nos 
salva es que consumimos más productos pesqueros. 
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En este litoral també és coneguda com a rajada vestideta i de taques. En castella, se 
l'anomena raya de espejos, de San Pedro i de cuatro ojos. En gallee, raya santiaguesa. 
En base, arraizabala. En francés, raie miroir. En anglés, brown ray.l en alemany, vierau
giger. El seu nom cientffic és Raía miraletus. 
Familiarment, pertany als raids perqué té el cosen forma de disc i és més ample que 
llarg. ~s de forma rombo'idal i esclafat Les aletes pectorals estan soldades en tota la 
seua longitud al cap i el tronc i formen aixi un disc molt esclafat. El morro és curt i 
el rostre, xicotet i agut. Les vores anteriors són sinuoses. Els ulls tenen orbites pro
minents i al darrere té els espiracles proveits d'una valvula per a agafar aigua per a 
respirar quan estan semienterrades. La boca és infera i esta prove'ida de nombroses 
series de dents juntes (de 40 a 42) transversals en cada mandíbula, a manera de pa
viment pera esclafar. En els mascles la dentició és més aguda. Són peixos de la classe 
deis elasmobranquis, perqué tenen les branquies en forma de cinta, disposant de S 
en cada costat del cos per la part ventral, perqué surta l'aigua de la respiració. 
La cua esta prove'ida de dos aletes dorsals i una caudal. Les ventrals tenen la vora 
posterior bilobada, propi d'esta famma amb ellobul anterior més llarg i estret que 
el posterior i els mascles tenen els organs copuladors a la part anterior de les dites 
aletes ventrals. 
El dors no té denticles, excepte al morro i a la vora anterior del disc en els adults. El 
ventre no en té. Alguns escuts són cefalics. Serie migcaudal (de 14 a 18) vorejada a 
cada costat d'una serie en els mascles i de dos en les femelles i 2 o 3 interdorsals. 
Tenen una fundó defensiva. 
Són peixos cartilaginosos perqué tenen l'esquelet endurit per calcificació. 
No tenen bufeta natatoria. ~s de pell un poc aspra i amb molta mucositat, que li la 
proporciona uns soles interns que té a la part corporal inferior anomenats "canals de 
Lorenzini~ d'esta manera amb el moc que fabrica pera recobrir el seu cos, manté la 
pell neta de brutícia i parasits. La seua coloració a la part superior és un poc de color 
canella amb nombroses taques xicotetes terroses i negroses. Té dos ocels molt visi
bles, arredonits de color blau ciar, que al hora estan rodejats per un anell negre que 
al seu torn estan adomats per un altre de groc. El ventre és blanquinós. 
Té organs eléctrics laterals que utilitza pera localitzar preses amagades en el fang. 
La seua talla maxima és de 60 cm. 
La seua reproducció és a la primavera. Sexualment és deforme. Són ovípars. Les fe
melles posen ous protegits d'una capsula comia rectangular negrosa, amb quatre 
apéndixs que depositen sobre el fons. Després de desenvolupar-se l'embrió alimen
tant-se del sac vitel·li, quan la cria surt ambla forma que tindra de major, encara es 
nodrix d'este sac durant uns dies. A vegades la marea deposita sobre les platges 
estes capsules buides i en alguns !loes s'anomenen porta monedes de sirena. 
CaY! a l'aguait afonada en el fang. Amb la técnica de l'electrocalització detecta les 
víctimes i, o bé les cobrix amb el cos si és un peix, o si és un crustaci el desenterra 
furgant amb el morro. 
Són animals bentonics. Viuen en la plataforma continental sobre fons sedentaris de 
70 a 300 m. Pera traslladar-se poden nadar de forma rapida, a "volar· elegantment 
grades als moviments ondulatoris de les seues aletes pectorals. 
Es captura amb arts d'arrossegament, tremall i palangre. Després de desviscerar-la, 
llevar-li la pell i netejar-la, la carnés blanca i saborosa. Sol fer-se fregida o en salsa. 



De m a, tots a la marató! 

Dema diumenge, dia 13 d'abril, a partir de les 
10.30 del m a tí, tenim una cita amb l'esport amb la 
celebració de la XIX Marató Popular. 
Les inscripcions per aquest gran esdeveniment 
es poden realitzar a la pla<;:a de I'Ajuntament avui 
dissabte al matí en horari de 11 a 13 hores i de 17 a 
19 hores. Diumenge al matí la inscripció estancara 
a les 1 O hores. 
La Marató Popular de Vinares és un espectacle 
esportiu que combina l'oci i la salut, l'esport i el 
companyonia, que transforma la ciutat en una 
gran festa on tothom esta convidat a participar
hi. Gracies al suport social, institucional i deis 
patrocinadors, la Marató Popular s'ha convertit en 
un deis esdeveniments més importants i esperats 
de la nostra ciutat. La Marató demostra que Vinares 
esta preparada per acollir grans esdeveniments i és 
un exemple d'organització, de la qual s'encarrega 
el Consell Municipal d 'Esports de I'Ajuntament de 
Vinares, amb la col ·laboració de gran part de les 
entitats esportives de la ciutat en tots els punts 
de control i amb el patrocini de I'Associació de 
Comerciants i la regidoria de Comer<;: i lndústria, 

que subvencionen la samarreta de la marató. 
Any rere any, la Marató de Vinares creix en 
inscripcions i participants - fins a la data ja hi ha 
més de 2.000 participants inscrits- com una prova 
classica en el calendari d'activitats esportives. 
Com a novetat, enguany cal destacar que totes les 
botigues d'esports de la ciutat participen en els 
regals i el sorteig de material esportiu per a tots 
els participants que hi haura a !'arribada. Enguany 
també es realitzara laja típica sardinada popular. 

Dia de la bici 
L'altre gran esdeveniment esportiu tindra lloc el 
proper di a 20 d'abril a les 10.30 hores. El di a de 
la bici també pretén reunir un gran nombre de 
participants. Fins a la data s'han inscrit més de 400 
persones. Cal destacar que per aquesta diada, la Unió 
Ciclista Vinares organitzara un circuit de bicicletes. 
L'empresa Eres Contemporánea patrocinara la 
samarreta per als participants. En concloure la 
prova, tindra lloc una fideuada popular. 
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Gaspar Redo, cap d'esports 

Un año más el próximo domingo se 
disputará en nuestra ciudad una de 
las pruebas más importantes que se 
celebran a nivel popular en la que 
participan mayores y pequeños, 
tanto en categoría masculina como 
femenina y que año tras año ha 
ido consolidándose tomando una 
gran repercusión que ha hecho de 
la Maratón Popular de Vinares una 
de las pruebas más importantes y 
multitudinarias de la Comunidad 
Valenciana. 
A todo ello hay que resaltar que el 
éxito está asegurado de antemano 
ya que la coordinación de la prueba 
correrá a cargo del Consell Municipal 
d'Esports, que tal como nos tiene 
acostumbrados desde hace algunos 
años está trabajando lo indecible por 
conseguir que nuestra ciudad sea 
una de las abanderadas del deporte 
provincial y autonómico. 
Por lo tanto, se espera que el éxito sea 
sin duda alguna más resonante que 
la Maratón del pasado año en el que 
se batió un récord sin precedentes ya 
que si nos atenemos a las cifras vale 
la pena recordar que se inscribieron 
nada menos que un total de 2.793 
participantes, aunque sólo corrieron 
la prueba 2.352, lo que no está nada 
mal si tenemos en cuenta que Vinares 
no sobrepasa los 30.000 habitantes, 
por lo que el éxito puede ser aún más 
impactante si se superan estas cifras 
y que superaría a muchas ciudades 
mayores que la nuestra en este tipo de 
maratones de carácter popular. 
Desde aquí animamos a todo el 
pueblo de Vinares, así como a las otras 
poblaciones de las comarcas del Baix 
Maestrat y Montsia a que participen 
en este importante evento deportivo. 
¡Todos a la maratón! 



¿Cuántos árboles 
• qu1eres que 

plantemos? 

Nuestro planeta es nuestra vida. Sin 
embargo, sufre una agresión constante. 
Las emisiones de gases, la contami
nación, la tala indiscriminada de 
árboles .. 

2008 es el Año Internacional del 
Planeta Tierra. 

En Óptica Callau llevamos más de 
sesenta años mirando por la salud 
visual de toda la comarca y ahora, 
también, queremos contribuir contigo 
para mejorar nuestro entorno. 

Por eso, cada vez que adquieras unas 
gafas de sol o de visión, no importa su 
precio, en tu nombre, haremos un 
donativo a la "Fundación Apadrina un 
Árbol". Sin aumentar precios, sin subir 
tarífas. Sólo aumentando la sensibili
dad. 

¿Cómo ves nuestro planeta? Nosotros 
queremos verlo bien y queremos verlo 
contigo. 

Óptica Callau y Fundación Apadrina un 
Árbol, todo un bosque plantado por 
personas con visión de futuro. 

2008 Año Internacional del Planeta 
Tierra. Y tú que lo veas. 

ó p t i e a CALLA U 

Pza. Parroquial, 11 
Teléfono de atención 
al cliente 964 451 948 
Vinarós 
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NATACIÓ. Club Natació Vi na ros- Cala Montero 

IV Campionat Local de natació- trofeu grup Cala Montero (2a jornada) 

El dissabte 5 d'abril va tindre lloc 
la segona i última jornada del 
IV Campionat Local de Natació -
Trofeu Grup Cala Montero, en que 
van prendre part un centenar de 
nadadors d'edats compreses entre 
els S i els 12 anys. 
En esta segona i definitiva jornada els 
mésxicotets, pertanyentsa la categoría 
prebenjamina, van competir en els 
estils lliure i esquena, mentre que les 
categories benjamina i alevina ho van 
fer en esquena i papallona. Com en 
la primera jornada, les distancies van 
variar segons les edats deis nadadors. 
Així els prebenjamins (anys 2000 -
2002) van nadar 25 m; els benjamins 
(a nys 1998 i 1999) nadaren 50 m, i els 
alevins (anys 1996 i 1997) nadaren 

Club Nataoó C M. 

100m. 
Pel que fa al sistema de puntuació, 
cal aclarir que, segons l'ordre 
d'arribada, s'assigna una puntuació 
a cada nadador. El vencedor de cada 
categoría és el que més punts obté 
en la suma de totes les proves. En 
cas d'empat a punts entre diversos 
nadadors, figura en primera posició 
aquell qui la suma de tots els temps 
siga la millor. 
Finalitzada la competició, la regidora 
d'Esports, Maria José Ferrer, va procedir 
al lliurament deis trofeus i medalles a 
tots els nadadors participants. 
Acabada esta segona jornada, la 
classificació final (pel que fa a les cinc 
primeres posicions) va quedar de la 
següent manera: 
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CATEGORIA PRE-BENJAMINA Femenina 
NOM ANY 2S 1 2S 1 2S 1 2S TOTAL 

LLIURES BRA~A LLIURES ESQUENA 

ALBA HERNÁNDU BELTRAN 01 2S 20 2S 22 92 

a-lA ROCHERA CERVELLO 00 22 2S 22 20 89 

LARA SEBASTlA MANCISlDOR 00 19 22 20 18 79 

NOELIA SANJOS~ CARMO<A 00 20 19 19 17 7S 

MARIA FOLCH SALES 02 18 18 17 19 72 

CATEGORIA PRE-BENJAMINA Masculina 
NOM ANY 2S 1 2S 1 2S 1 2S TOTAL 

LLIURES BRA~A LLIURES ESQUENA 

HUGO SlMÚ SAU RINA 00 2S 22 22 2S 94 

GERARD RUIZ FOlX 00 22 2S 19 16 62 

DAVID CASTAÑEDA SUBI RATS 01 19 12 20 19 70 

MIKEJ.SEGARRA BALAGUER 02 17 14 IS 18 64 

JOSEP ESTELLER COM PTE 01 18 17 16 12 63 

CATEGORIA BENJAMINA Femenina 
NOM ANY so 1 so 1 so 1 so TOTAL 

LLIURES BRA<;A ESQUENA PAPAllONA 

LAIA CASANOVA FERRER 96 2S 2S 2S 2S 100 

MARIA COMPTE EJARQUE 99 22 20 22 22 86 

LAIA AL810L MARTINEZ 99 20 22 19 19 80 

EVA BENITO M ENGUAL 98 19 19 20 20 78 

MARIA GALAN OLIVA 99 17 18 16 16 71 

CATEGORIA BENJAMINA Masculina 
NOM ANY so so so so TOTAL 

LLIURES BRACA ESQUENA PAPALLONA 

JOAN FERRER BElTRAN 96 2S 2S 2S 2S 100 

XAVIER BORDESADEll 96 22 22 22 20 66 

DAVID LEúN ARAN 96 20 20 20 22 62 

MARTISEGARRA BALAGUER 99 19 19 19 19 76 

OSCAR RUIZ HERRERA 99 1S 1S 16 16 66 

CATEGORIA ALEVINA Femenina 
NOM ANY 100 100 100 100 TOTAL 

LLIURES BRACA ESQUENA PAPALLONA. 

PILAR PALMEIRO PABLO 96 2S 2S 2S 2S 100 

AINARA JUANENA MOYA 96 2S 22 22 22 91 

ANNA IBAÑU PORCAR 96 20 16 20 19 77 

ANA LLEIXA GALVU 96 22 14 19 20 7S 

ARDA GUADIX CASTILLO 97 19 20 16 1S 72 

CATEGORIA ALEVINA Masculina 
NOM ANY 100 100 100 100 TOTAL 

LLIURES SRA (A ESQUENA PAPALLON 
A 

ANT(;to.ll BORDESADEll 96 22 2S 2S 19 91 

ALBERT CASTAJ\JEDA Sl...BIRATS 96 2S 20 17 22 64 
JOEL SEGURA BELTRAN 96 16 22 19 17 76 

JOAN COM PTE EJARQUE 96 20 o 22 2S 67 

DANY BRITES DIPPL 97 16 19 1S 16 66 



'VilulrOJ 

FÚTBOL. Campeonato Regional Preferente 

Los fallos arbitrales 
acabaron por hundir 
al Vi na ros 

VI NA ROS CJ CF SANT JORDI 

No mereció perder los tres puntos el conjunto 
que prepara Santi Forner en el derbi comarcal, 
ya que si hubo un claro dominador, éste fue sin 
duda el Vinaros, que tuvo más ocasiones que su 
rival de poder aumentar el marcador a su favor, 
negándosele wna vez más la victoria que tenía 
merecida. A todo esto añadir la desgraciada 

FÚTBOL. Campeonato Veteranos Catalunya Sud 

Vinarós C.F.: March, Potrimba, Masip, Cristian, Peiró, 
Ernesto, Espinosa, Marcos (Cri stopher), Ximo, Ali sson 
yValentín 
C.F. Sant Jordi: Raúl Sos, Víctor, Mampel. Montaña, 
García, Rives, Debón (Coco), Héctor, Dieguito (Javi), 
Israe l (Enrie) e lván Campos (Romero) 
Goles: 
1 - O, m in 37 Valentín 
1 - 1, m in 39 1ván 
1 - 2, m in 82 lván 
Árbitro: Rodríguez Gimeno, auxiliado por Aaron y 
Paco O j eda. Mal en líneas generales. Amonestó con 
amarilla a Xi mo y Masip, por parte local, y a lvan 
Campos por los visi tantes 

Gasp01 Redó 

actuación del árbitro que no quiso ver un claro 
penalti en el área visitante y además concedió el 
gol de la victoria conseguido por lván Campos en 
un flagrante fuera de juego que provocó las iras del 
público y la impotencia de los locales que veían 
con total consternación cómo se les escapaba una 
victoria que tenían más que merecida. 

Brillante victoria de los veteranos en el Cerval 

AV VINAROS CJ AV AMPOLLA 

Último partido de liga disputado en el Cervol y 
magnífico colofón a cargo del equipo local que 
en una extraordinaria exhibición de juego barrió 
del campo a un rival que se tuvo que multiplicar 
para contener las continuas incursiones del 
equipo que prepara Cristóbal Gilabert. 
Hay que resaltar que los vinarocenses tuvieron 
claras ocasiones de conseguir una aplastante 
victoria ya que los tiros a puerta fueron 

A.V. Vinaros C.F.: Sanz, Benja, 
Keita, Luis Carlos, Abel, Mejías, 
García, Quico, Aníbal, Piña, 
Salva, Raúl, Eric y Be len 

Gnspar Redó 

innumerables, destacando las inverosímiles 
intervenciones del portero del Ampolla 
atajando, blocando y despejando balones con 

sello de gol. 
Destacar, por otra parte, la gran deportividad 
mostrada por los dos equipos en el terreno de 
juego. 
Los goles fueron marcados por Abel, Piñana y 
Salva . 
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Rafael Marcos Simó 
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Había en juego algo más que tres puntos. 
Los albiazu les apuraban sus opciones de 
seguir luchando por entrar en la promoción. 
Los amarillos, por su parte, ya en zona de 
promoción aspiraban a alcanzar al Benicassim 
y mantenerse en el podio de la tabla. 
Como buen derbi el Cervol registró una buena 
entrada a pesar que hay gente crítica con lo 
de mantenerse a las cuatro el inicio de partido 
pese al cambio horario y a la coincidencia del 
Benicarló - Borriana . El fútbol escaseó, pero 
en cambio, la emoción y la polémica abundó, 
sobre todo la polémica. Dejando a un lado 
las jugadas discutibles, el partido se decidió 
por la eficacia. Por juego merecieron mucho 
más los albiazules que fueron los únicos que 
intentaron jugar el esférico. Los visitantes 
con balones largos, fútbol vertical en busca 
de sorprender a la defensa y confiar en la 
efectividad de sus puntas aprovechando 
alguna de sus oportunidades. En cambio, 
los albiazules que también dispusieron de 
buenas ocasiones para decantar la balanza 
a su lado no tuvieron suerte ante meta. Para 
colmo de mala suerte, el gol de la derrota 
llegó de la forma más injusta, en una jugada 
en la que se pidieron manos y a la vez fuera 
de juego del delantero. Jugada para el linier 
que también estaba en fuera de juego y mal 
situado, dándola por buena. La pregunta es: 
¿qué hubiese pasado si el gol no hubiese 
subido al marcador y si el árbitro sanciona 
la infracción 7 lván ya tenía una amarilla por 
una JUgada similar en la que se llevó un balón 
con la mano y encaraba la puerta de March. 
Las otras jugadas polémicas tampoco nos 
beneficia ron, dos caídas en la misma jugada 
en las atalayas del partido y una mucho más 
clara al inicio no fueron tenidas en cuenta por 
el colegiado. Lamentablemente, el fútbol no 
siempre es justo y gana el que más lo merece. 
A veces gana el que se muestra más eficaz y 
otras, las menos el que tiene la sagacidad de 
engañar al arbitro y asistente. 
El Sagun tino sacaba adelante su partido frente 
al Benicassim por lo que tiene la promoción 
prácticamente en el bolsillo. El Acero y N u les 
siguen con serias opciones mientras que los 
langostineros tienen muy lejos los puestos 
de honor. Matemáticamente es posible pero 
recortar 15 puntos cuando sólo quedan 21 
es poco menos que un milagro. Por la parte 
de abajo, el Benicarló firmaba prácticamente 
la salvac ión ante un Borriana que aún tendrá 
que sufrir al igual que el Traiguera que caía 
en Vilafamés. 
Vall d'Uixó, Alcora, Orpesa y San Pedro 
también perdían y siguen con su calvario 
por la sa lvación. Tanto por arriba como por 
abajo no se decid irá hasta la última jornada, 
entramos en el último tramo y las sorpresas 
van a estar al orden del día, seguro que de 
aquí al fi nal hay cambios respecto a los tres 
pri meros y los tres últimos. 
Por su parte, el juvenil que vencía el martes 
en Xilxes dio un paso más en busca del 
ascenso. Esta semana al descansar el Onda, 
segundo clasificado, puede auparse en 
zona de ascenso si gana su part ido frente al 
Benicass im B. A los dos primeros clasificados 
les quedan por jugar 4 partidos y en la 
penúl t ima jornada se enfrentan entre ellos. A 
los nuest ros 5 y por tanto depende de el los 
para consegu ir el prec iado ascenso. 
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TENIS. Cat-Val La Closa 

Los hermanos García Vida!, Ainoa 
Panisello y Maria Redó, brillantes 
finalista en el C.T. Serramar 
Está casi cerrada la etapa tercera 
del Cat-Val, falta por disputar la final 
benjamín femenina que enfrentará a 
la jugadora de la Closa i actual líder de 
su categoría Ainoa Panisello contra la 
jugadora de La Sénia Andrea Ferrer. 
También logró su pase a la final por 
primera vez la alevín Maria Redó, 
que consiguió el subcampeonato, 
merecidamente. 
En la categoría alevín masculino, la 
recta final estuvo marcada por las 
lesiones, en una de las semifinales 
que enfrentaba a Pepe García contra 
Joel Ferrer, tuvo que abandonar este 
último avanzada la segunda manga 
por lesión, asimismo el alumno de La 

Closa en el calentamiento el día de la 
final se resintió de una mona y ni tan 
sólo pudo dar comienzo el encuentro, 
en beneficio de Albert Roglan, que se 
adjudicó el campeonato sin disputar 
un solo juego en la final. 
Tatán García, brillante campeón 
Mención especial merece la final que 
jugaron Tatán García y Joan Querol en 
categoría infantil, donde ambos juga
dores que se enfrentaban por tercera 
vez consecutiva en finales, nos ofrecie
ron su mejor tenis disputando tres ex
traordinarias mangas, con victoria para 
el pupilo de Vicente Mayola con el resul
tadodel -6 / 6-1 / 6-3 
La próxima etapa será La Sénia. 

BASQUET. C.B.Viaonetti Vinaros ~~; 
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Tatón, campeón; María y Pepe, subcampeones, a falta de la fmal de Ainoa 

El Obenasa tampoco pudo con un imparable Viaonetti 

OBENASA 

Nueva victoria, la octava consecutiva en la 
segunda vuelta de la temporada, la conse
guida este sábado por el Viaonetti Vinarós 
en casa del Obenasa Navarra. Las visitantes 
iniciaron el partido con un contundente par
cial de 13-22, y sólo permitió a las navarras 
ponerse por delante en el marcador en los 
primeros cinco minutos de partido. 
Poco pudieron hacer las jugadoras de César 
Rupérez ante la dura defensa de las de 
Ray Santana, que seguían aumentando la 
diferencia en el segundo cuarto con un parcial 
de 12-19. El Viaonetti Vinarós supo aprovechar 
la poca capacidad ofensiva de un rival que no 
encontraba su lugar en la pista. 
Ray Santa na, entrenador del Viaonetti Vinarós, 
afirmaba este lunes que "no pensábamos 
que fuera un partido difícil, pero nos salió 
bastante bien; ellas empezaron con ventaja 
el partido, pero a los 4 ó 5 minutos iniciales 
ya conseguimos asentarnos en la pista, y 
supimos defender bien a sus jugadoras más 
importantes, les pusimos las cosas difíciles y 
les costaba mucho anotar, y nosotros también 
hicimos un muy buen partido en ataque': 
"Nos tocó ajustarnos a su ritmo de juego pero 
lo hicimos bien, ellas tienen pívots pequeñas 
pero muy rápidas, como Paula Muxiri o Keila 
Beachem, que juegan de dentro a fuera con 
mucha rapidez, y tuve que adaptar mi juego a 
esa premisa, sacando a Emilyy Noelia (máxima 
anotadora del encuentro con 1 7 puntos), y a 
Sagredo y a Paola como pívots, no fue fácil 
para ellas pero nos dio buen resultado, el 
Obenasa no supo reaccionar de igual manera 
yeso les pasó factura'; apunta Santana. 

VIAONETTI VINARÜS 

El encuentro llegó al descanso con una 
ventaja de 16 puntos para las chicas del 
Vinarós, y las cosas no mejoraron para 
las pamplonesas en la segunda parte. El 
conjunto visitante llegó a alcanzar una 
renta de 24 puntos en el tercer cuarto, la 
máxima diferencia de puntos del choque, 
y el Obenasa ya vio por perdido el partido. 
"Nos sentimos cómodos en la pista, y no nos 
relajamos hasta el final, en el último cuarto 
ellas pudieron sacar más puntos pero ya 
no tuvieron tiempo para alcanzarnos'; 
sentenciaba el entrenador del Viaonetti . 
Y así es. El Vinarós no se relajó pese a que el 
marcador daba razones para ello, con una 
renta de 36-59 al finalizar el tercer tiempo. 
En el último, el Obenasa pudo conseguir 
más canastas, pero nada pudieron hacer 
para superar a un potente Viaoentti Vinarós 
que conseguía así una nueva victoria, 
aunque intrascendente ya porque se 
encuentran clasificadas para la liguilla de 
ascenso a la máxima categoría nacional, sí 
necesaria para asegurarse un buen puesto 
en la clasificación en vistas al cruce de 
equipos para la fase de ascenso. 
El próximo encuentro para el Viaonetti 
será este sábado en casa, el último para el 
equipo ante su afición. Será ante el Femení 
Sant Adria, cuarto clasificado, y para que 
este último encuentro en casa sea toda una 
fiesta, el Club ha preparado para celebrarlo 
una jornada dedicada a los socios, con 
merienda, sorteo y bebidas gratuitas. El 
encuentro se jugará a las 19 horas, en el 
pabellón municipal de Vinarós. 

nota importante 
Los socios, previa presentación del actual carné, L- ::::> 
pueden pasar a recoger sus participaciones en 
los SORTEOS de este sábado. 

31 1 
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HANDBOL. C. B. M. Vinarós 

¡Hay que reflexionar! 

MARISTAS 
ALEGEMESÍ 

COSTA VINAROS 

Este domingo 6 de abril nos 
desplazamos hacia Algemesí, donde 
a las 12.00 horas jugamos un difícil 
partido contra el Maristas. Sobre todo 
por el horario, pero aun así tenemos 
que felicitar al Algemesí por poner el 
partido en domingo, ya que ninguno 
de los equipo se jugaba nada. 
Supieron elegir bien el horario y 
jugaron con garra y con ganas, todo 
lo contrario que nuestro equipo, por 
el lo queremos felicitarles. 
El partido comenzó muy igualado, 
y continuó así durante casi todo el 
encuentro, llegando al descanso con 
un 16-16. Demasiados goles para un 
equipo que es el menos goleado. 
Durante la segunda parte, lo mismo 
de lo mismo, el Vinaros salió sin 
motivación, y está claro que de esa 
manera no se puede ganar un partido. 
Tenemos que reflexionar, ya que nos 
esperan tres · partidos de ascenso 
muy complicados, y si seguimos con 
esa actitud, quizás perdamos todo lo 
que hemos ganado durante la liga . 
Esperamos que esta derrota nos sirva 
para "darnos un toque de atención'; 
para no cometer los mismos errores 
en los próximos eventos. 

Toni, Carlos (porteros), Pedro 
(3), Cepeda! (4), Ruben (6), Marc 
Sanz (1 ), Rafael (2), Sean (4), 
Alexey (2), Quique (4), Sasa(1 ), 
Serrano, Joan (1 }, Jesús. 

(IdA v 1' 11< 

Me gustaría subrayar, ya que nos 
influyó en el resultado, la pasividad de 
los colegiados. Pues en el banquillo 
del Algemesí, entre lesionados y 
alguno del público, había más gente 
que en las propias gradas y no pasó 
nada. Pero en la Politécnica, los 
mismos árbitros sancionaron a un 
directivo con dos partidos, cuando 
en un tiempo muerto se desplazó a 
dar ánimos a los jugadores. 
Para terminar, y sin ánimo de crear 
polémica. Pensamos que no se puede 
jugar a balonmano de esa manera, 
siempre con artimañas de provocar 
expulsiones y creando dudas a los 
árbitros incluso de agresiones. El 
Algemesí se pasó todo el partido 
con protestas de todos los jugadores, 
absolutamente de todos. Y lo que 
queremos es buen balonmano. 
En resumen, mal partido del Vinaros, 
aunque esperamos no perder las 
esperanzas y este sábado recibir al 
Florida Consum. 
Esperamos que la afición acuda al 
polideportivo a felicitar al campeón 
de liga 2007- 2008. 
TE ESPERAMOS EL SÁBADO 12 DE 
ABRIL A LAS 18.00 H. 

~-+-~~•""' i gu e rol a 
-----CONS.- PRO. s.f. 
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ATLETISME. Club Esportiu-Aigües de Vinarós 

·~n Aigües de ~(¡na ros l' --U.TL 

Club Esportiu-Aigües de Vi na ros, 
entre los 1 O mejores clubes de la 
Comunidad Valenciana 

El pasado 2 de abril la Federación 
Valenciana de Atletismo publicó 
una nota informativa donde consta 
la clasificación invernal 2007-2008 
de los clubes de la Comunidad 
Valenciana, en el mimo el Club 
Esportiu Vinaros-Aigües de Vinares 
figura en décima posición. 

Campeonatos 
provinciales 
individuales y por clubes 

El pasado fin de semana se celebró en 
las pistas de atletismo de Castelló la 
primera jornada de los campeonatos 
provinciales individuales y por 
equipos en las categorías infantil, 
cadete y juvenil. 

El Club Esportiu Vinaros obtuvo 
grandes resultados entre los que 
tenemos que destacar: 
Ana Prats: 1 a en salto con pértiga 
cadete femenino 
Néstor Vinaixa: 3° en lanzamiento de 
peso cadete masculino 
David Pascal Cornil: 4° en salto con 
pértiga cadete masculino 
Kevin Ripolles: 5° en salto con pértiga 
cadete masculino 
Ana Prats: 1 • en lanzamiento de peso 
cadete femenino 
David Pascal Cornil: 4° en 100 metros 
lisos cadete masculino 
También fueron muy buenas las 
actuaciones del resto de atletas del 
Club Esportiu- Aigües de Vinaros 
compuesto por Daniela, Andrea, 
Sofía, Mar, Alba, Sergio y Rebeca. 
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TENIS. Club de Tenis Vinaros 

El club se prepara para el 
acontecimiento tenístico más 
importante del último lustro 
Una vez finalizado el importante Campeonato 
Junior de la Comunidad Valenciana en su XXXIII 
edición, que tuvo como sede el Club de Tenis 
Vinaros, éste se prepara ya para ir perfilando 
los parámetros del que será sin duda no sólo 
el acontecimiento más importante del año a 
nivel tenístico en la provincia de Castelló, sino 
de los últimos cinco años, con la organización 
concedida a nuestro Club por parte de la European 
Tennis Association, con la aprobación de la I.T.F., 
del 1 torneo WTA Tour, I.T.F. Women's Ciutat de 
Vinaros, con la colaboración de la Federación 
Española de Tenis y la Federación de Tenis de la 
Comunidad Valenciana. Este torneo contará con la 
participación de algunas de las mejores raquetas 
mundiales femeninas, las cuales participan en los 
torneos W.T.A. del calendario internacional y tendrá 
lugar del 28 de noviembre al 7 de diciembre del 
presente año. Más de 100 jugadoras con ranking 
W.T.A. alrededor del 200 del mundo, con la disputa 
de una fase previa (de viernes a lunes) y una fase 
final (de martes a domingo). por el sistema de 
eliminatorias en individual y dobles. 
La realización durante tres años consecutivos de 
los torneos A.T.P. Circuito Future Costa Naranja, 
ha sido decisivo para la concesión de este torneo, 
dada ya la experiencia que en este tipo de torneos 
tiene adquirido el Club de Tenis Vinaros. 

La liga de tenis, en la recta final 
La que quizá sea la liga con nivel más fuerte y 
equilibrado de los últimos tiempos, está ya en 
su recta final, habiéndose disputado 6 de sus 8 
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rondas, con resultados en la última jornada que 
han dejado la clasificación Arslan en cabeza con 17 
pts. Seguido de Valbuena con 15; Roda y Espuny 
14; Quixal y Seva Jr. 13; Valles, J. Ten, S. Quixal y 
A. Verge 12; Ruiz, Villamayor, Griñó y Sánchez 11; 
Ayza, Rodiel, Mormeneo 1 O; Wendt, Vidal, Esteller, 
S. Ten y González 9; Codrea, S. Rodiel 8; Febrer, 
Miralles, Fibla, Padilla, Benaque y Calderón 7; 
Guimera, Lladó y Fabrega 6; Bordes 4; Casanova, 
Cornil, García y Caco 3. Durísimas las pugnas por 
conseguir un set y prueba de ello es que salvo 
el primer clasificado no queda nadie invicto, 
destacando el buen torneo que está realizando 
Val buena y Seva Jr. que cada día va cogiendo más 
ritmo. Espuny está bien situado y puede optar a 
luchar por el primer lugar. En los puestos de abajo, 
gran victoria de "Caco" sobre García ya que sale de 
una lesión, pero genio y figura ... 

El Club de Tenis Vi na ros gana 
al Club de Tenis Las Vegas 
El Club de Tenis Vinaros luchará por la promoción 
de ascenso a Primera División al haber vencido el 
domingo pasado al Club de Tenis Las Vegas por el 
resultado de 6 a 3. Todo y contar con bajas sensibles 
en el equipo por enfermedad de lván y ausencia 
de Edu Zalama, el equipo dio la talla y los jóvenes 
Antonio Mata y Ángel Verge Jr. realizaron y gran 
partido venciendo Antonio y Ángel poniéndoselo 
muy difícil a Pablo Montoso no 180 de España, 
aunque terminara cediendo en dos sets. Por su 
parte, Cherna Moreno realizó otra exhibición a 
la que nos tiene acostumbrados. Hugo Verge se 
fajó como en él es habitual para sacar su partido 
contra J. M• Román y también Isaac Beltrán venció 
su partido, perdiendo Jesús Contreras que no tuvo 
opción ante J. Aupi, con lo que el marcador quedó 
en un claro 4-2 a la espera de los dobles que se 
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decidieron en la pareja Chema-Hugo, con lo cual 
quedó decidido el encuentro y con ello el equipo 
del Club de Tenis Vi na ros se aseguró la tan ansiada 
promoción de ascenso. Desde aquí enhorabuena 
a todos, jugadores, entrenador Raúl de Luis y a 
todos cuantos han dado soporte al equipo que tan 
buenos resultados está cosechando. 

El día 19 de tendrá lugar la cena de presentación 
de la dama del Club de Tenis Vinaros, Clara Clavell 
Redó. Reservas en el tel. 964 451902 o en el e-mail 
info@clubdetenisvinaros.com. 

Maria Navarro en un momento de la 
final del XXXIII Cta. Junior 

David Ferrer, en la final que disputó en uno 
de los ATP Costa Naranja celebrados en el 
Club de Tenis Vinarós. 

ALQUILO PARKING 
EN El COMPLEJO MIRALLES DE VINARÓS 
INTERESADOS LLAMAR AL TEL: 618 90 44 14 

El próximo sábado 12 de abril se disputa en las pistas de atletismo de 
Vi na ros a las 16.00 horas el último partido de LNFA2 del equipo de fútbol 
americano lronmans contra los Barberá Rookies. 
Este partido servirá para cerrar la competición regular por parte de los 
lronmans y a empezar a prepararse para la copa Valencia que se disputa 
en forma de triangular el mes de junio en Vinaros contra los Valencia 
Giants y los ADT Firebats de Valencia. 

vs Wffimffil][]?ffi 
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El encuentro que se disputará este sábado es de entrada libre, esperamos 
que nuestro equipo lronmans pueda realizar un buen papel y algunos 
touchdown en casa. Desde estas líneas animamos a que se asista al 
partido y ver el espectáculo del Futbol Americano en Vi na ros. 



- CONCERT CORAL 

ESGLÉSIA ARXIPRESTAL 

CORAL "SANTSE" 

CORAL INFANTIL MISERICORDIA 

CORAL INFANTIL MANUEL FOGUET 

CORAL INFANTIL ASSUMPCIÚ 

CORAL JUVENIL SANT SEBASTIA 

Diumenge, 20 d'abril de 2008 

A les 17:00 hores 
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Arriba: José Fort, M0 

Carmen Chofer, M0 Teresa 
Val/s, Encarna Be/, Montse 
Prades, Rosín Giner, Violeta 
Espada, M° Carmen Odón, 
Susana Quixal, Lolín Bas. 

Abajo: Susana, Ana M0 

Simó, Inmaculada Ade/1, 
Juan Soro y Mercedes 
Abe/la. 

Selección Balonmano 
Femenino participante 
en el torneo comarcal 
disputado en el 
Polideportivo Pala u de 
Benicarló 
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El Gabinet de Normalització Lingüística de I'Ajuntament de Vinares informa 1 

Convocatoria de les proves de la Junta Qualificadora de Coneixements de Valencia 2008 

PERÍODE DE MATRÍCULA: fins al 30 d'abril de 2008 

CALENDAR! DE LES PROVES 

Certificat Di a Hora Localitat 

Coneixements orals 31 de maig 9.30 Vinar os 

Grau Elemental 7 de juny 9.30 Vi na ros 

Grau Mitja 14 de juny 9.30 (cognorn s de la A a la L) 

16.30 (cognom s de la M a la Zl 

Grau Superior 21 de juny 9.30 

Llenguatge als Mitjans 7 de juny 10.00 
de Comunicació 

Llenguatge Administratiu 14 dejuny 10.00 

Correcció de Textos 21 de juny 10.00 

L'Ajuntament informa 

La Regidoria de Benestar Social us informa sobre 
la possibilitat d'utilitzar el servei de transport 

municipal adaptat 

Aquest servei municipal es presta de manera gratu'lta, i va adre<¡:at a: 

Vi na ros 

Vi na ros 

Valencia 

Valencia 

Valencia 

Persones discapacitades amb mobilitat redu'lda permanent. 
Persones amb mobilitat redu'lda transitoria (com a conseqüencia 

d'accidents, intervencions, etc.) 
Possibles serveis: 

Serveis fixos: se sol·licitaran una sola vegada pera tota la durada 
del servei, i qualsevol canvi s'haura de notificar a COCEMFE. En aquest 
servei s'aplicaran les següents prioritats: assistencia a centres docents 
(escoles, instituts, centres de treball. .. ) i assistencia a rehabilitació 
funcional, hospital, centre de salut, centres de di a, etc. 

Serveis no fixos: se sol·licitaran amb uns dies d'antelació. Comprén 
l'assistencia a consultoris medies, gestions, etc. 
Pera més informació i sol·licitud del servei podeu acudir a la 
Regidoria de Benestar Social, pla<¡:a de Sant Antoni, 19, o trucar 
directament 
al telefon 964 22 33 20 de COCEMFE Castelló. 

Concejalía de Bienestar Social 

Centres d'examen: 

Vinares: lES Leopold Querol (av. Gil 
d'Atrosillo s/n) 
Valencia: Universitat Politécnica, 
Ca mí de Vera, s/ n 

Pera més informació i pera 
recollir impresos de matrícula: 

Gabinet de Normalització 
Lingüística de I'Ajuntament de Vi na ros 
(Ajuntament, 3r pis) 
Oficina PROP 
Biblioteca 
Oficina de Turisme 

Internet: www.cult.gva.es/jqcv 

Regidoria d' Educació 

ASSUMPTE: dades 
matrícula lliure 

ESCOLA OFICIAL 
IDIOMES de Castelló 

La Regidoria d'Educació de 
I'Ajuntament de Vinarós in
forma que pera la realització 
de les proves de certificació, 
el termini d'inscripció a la 
secretaria de I'Escola Oficial 
d'ldiomes per als alumnes 
lliures sera de 1'1 al 7 d'abril, 
ambdós inclosos. 

Per més informació, els candidats 
poden adre~;ar-se a la secretaria 
de I'EOI o consultar la pagina 
web www.eoicastello.es o a la 
Regidoria d'Educació. 

El Servicio Municipal de Atención a la Dependencia informa: 

Nombre del Procedimiento: solicitud de reconocimiento de la 

situación de dependencia 

¿Quién puede solici tarlo? 

Cualquier persona sin límite de edad que precise de la 

atención de otra persona o ayudas importantes para realizar 

las actividades básicas de la vida diaria (cuidado personal, 

actividades domésticas básicas, la movilidad esencial, 

reconocer personas y objetos, orientarse, entender y ejecutar 

órdenes o tareas sencil las). 

El procedimiento se iniciará a instancia de: 

• la persona interesada, 

• su representante legal (para los menores de 18 años y 

personas incapacitadas legalmente), 

• o guardador/a de hecho (familiar o cuidador/a de una 

persona con pérdida de facultades mentales y presunto 

incapaz). 

Requisitos: 

• Residir en territorio español y haberlo hecho durante 

cinco años, de los cuales dos deberán ser inmediatamente 

anteriores a la fecha de presentación de la solicitud. Para los/ 

as menores de cinco años el período de residencia se exigirá a 

quien ejerza su guarda y custodia. 

Plazo: 

Todo el año. 

Lugar de presentación de solicitudes: 

• Servicio Municipal de Atención a la Dependencia 

• Prop, oficinas de correos, o cualquier otro organismo 

administrativo oficial. 

Para más información dirigirse al Servicio Municipal de 

Atención a la Dependencia, plaza San Antonio, 19. 

Tel. 964450075 

Fdo: Maribel Sebastia Flores 

Concejala de Bienestar Social 

l'Ajuntament informa 

Assumptes tractats en la 
Junta de Govern Local 

del dia 7 d'abril de 2008 

• Ordenació de pagaments. 

• Aprovació de la subrogació deis 
actuals titulars en el compte detallat 
de les quotes d'urbanització definitives 
del sector S de la ZTN. 

• Aprovació de la certificació d'obra 
núm. 1 O del projecte fase 11 del passeig 
marítim expedient 14/06 per un total 
de 692.983,33 €. 

• Aprovació de la sol· licitud de Leonardo 
Revelo Cabascango per a la devolució 
de la taxa per oc u pació de vi a pública. 

• Aprovació de la sol·licitud de Manuel 
Febrer Caballer per a la devolució de 
la taxa per !licencia d'obres menors i 
instal·lacions i activitats publicitaries. 

• Aprovació de la sol·licitud de D.J. 
GARU, SA, per a la devolució de les 
taxes per !licencia d'activitat. 

• Aprovació de la sol·l icitud de Miguel 
Blasco Blasco pera l'anul·lació de taxes 
per escombraries exercici 2007. 

• Aprovació de la sol·licitud de la 
Generalitat Valenciana (lES Leopold 
Querol) per a l'anul·lació de taxes 
d'escombraries. 

• Aprovació de la sol·licitud d'Amaya 
García Villamor per a l'exempció de 
I'IVTM per minusvalidesa. 

• Aprovació de la sol·licitud d'Eduardo 
Aguilar Roca per a bonificació de 
I'IVTM per vehicle históric. 

• Aprovació de la sol·licitud de Josefa 
Roca Barreda per a bonificació de 
I'IVTM per vehicle historie. 

• Aprovació de la sol·licitud de Jesús 
Sánchez García per l'exempció I'IVTM 
per minusvalidesa. 

• Aprovació de la sol·licitud de José 
Ramón Royo Boix pera bonificació de 
I'IVTM per ve hiele históric. 

• Aprovació de la !licencia d'obres 
sol·licitada per Vodafone España, 
SA, per a la construcció d'estació 
de telefonía móbil a la carretera 
d'UIIdecona, km O, 1. 

• Aprovació de la !licencia d'obres 
so l·licitada per Construcciones Deco 
SA per a projecte basic de construcció 
de 7 habitatges unifamiliars alineats a 
l'avinguda de Feo. José Balada, 279. 

• Aprovació de les bases de concessió 
de subvencions a entitats privades per 
a la realització d'activitats culturals 
durant l'any 2008, amb una dotació de 
12.000 €. 

• Aprovació de l'expedient per a 
la contractació de les obres de 
condicionament de paviments en sól 
urbá 



Anunci convocatoria borsa de treball 
auxiliars de biblioteca 

Per Decret d'alcaldia amb data 7 d'abril de 2008 s'han aprovat les bases 
específiques que han de regir el procés selectiu per a la constitució 
d'una borsa de treball d'auxiliars de biblioteca, pel sistema de 
concurs de merits. 

Els requisits per participar són els següents: 

1) Tindre la nacionalitat espanyola, d'algun deis estats membre de la 
Unió Europea o estrangera en els termes establerts a l'art. 57 de la Llei 
7/2007, de 12 d'abril, de I'Estatut Basic de I'Empleat Públic. 
2) Tindre complits 16 anys, i no excedir de l'edat maxima de jubilació 
forr;osa. 
3) Tindre la capacitat funcional peral desenvolupament de les tasques 
d'auxiliar de biblioteca. 
4) No haver estat separat mitjanr;ant expedient disciplinari del 
servei de qualsevol de les Administracions Públiques o deis organs 
constitucionals o estatutaris de les Comunitats Autonomes, ni trabar
se en inhabilitació absoluta o especial per a ocupacions o carrecs 
públics per resolució judicial, pera l'accés al coso esca la de funcionari, 
o pera exercir funcions similars a les que es desenvolupen en el cas 
de personal laboral, el qual haja estat separat o inhabilitat. En el cas 
de ser nacional d'un altre Estat, no trobar-se inhabilitat o en situació 
equivalent ni ha ver estat sotmés a sanció disciplinaria o equivalent que 
impedisca, en el seu Estat, en el mateixos termes, l'accés a l'ocupació 
pública. 
S) Graduat Escolar, Graduat en Educació Secundaria Obligatoria, o 
equivalent. 

Els interessats poden consultar les bases de la convocatoria en el 
Butlletí Oficial de la Provincia de Castelló, o bé en la pagina web 
de I'Ajuntament (www.vinaros.es). 

La Regidoria de Benestar Social informa 

POGRAMA DE FORMACIO DE CUIDADORS INFORMALS DE PERSONES AMB 
MALALTIA D'ALZHEIMER 1 ALTRES DEMENCIES A LA COMUNITATVALENCIANA 

Objectius del programa: 

L:objectiu d'aquest programa organitzat perla Conselleria de Benestar Social 
és oferir una res posta a les necessitats de formació i informació de familiars, 
cuidadors i voluntariat social, que tenen cura informal de persones amb 
malaltia d'Aizheimer i altres deméncies. Així els objectius específics del curs 
són: 

Mi llorar la informació i formació deis cuidadors informals. 
Mi llorar l'atenció als pacients amb deméncia. 
Mi llorar la qualitat de vida deis cuidadors informals de pacients amb 

deméncia. 
Facilitar als cuidadors l'accés a un equip interdisciplinar especia litzat 

en aquest ti pus de deméncies. 

Dirigit a: 

Familiars, cuidadors, voluntariat social i tots aquells col·lectius implicats en 
l'atenció informal de persones amb malaltia d'Aizheimer i al tres deméncies. 

Programa: 

Tema 1: Ti pus i causes de deméncies. 
Tema 2: Recursos sociosanitaris i aspectes juridicolegals de la malaltia. 
Tema 3: !.:impacte psicológic de la malaltia: intervenció i tractament. 
Tema 4: Les cures básiques de l'atenció del pacient. 
Tema 5: Protecció i cura de la salut del cuidador principal. 

Lloc i data de realització del curs: 

Sala d'actes de la Casa de la Cultura 
Del 26 al 29 de maig de 2008 
De 16.00 h a 19.00 h 

lnscripcions: 
Regidoria de Benestar Social 
PI. de Sant Antoni, 19 
Tel. 964 45 00 75 
Fax 964 45 58 99 
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PROGRAMA TERMALISME VALENCIÁ 

Objecte del programa 

Convocatória de places pera l'estada i el tractament termal en els establiments 
balnearis de la Comunitat Valenciana dins del Programa de Termalisme 
Valenciá de la Generalitat pera l'exercici 2008/2009. 

El programa es desplegará des del 1 S d'abril de 2008 fins al 14 d'abril de 
2009, en torns de huit dies de duració (sis nits) en establiments ubicats en la 
Comunitat Valenciana .. 
La GeneralitatValenciana contribuirá al finan~ament del cost de les places amb 
una aportació máxima de 120 euros per pla~a a cada un deis/les beneficiaris/ 
áries del programa. 

Requisits 

- Persones de 65 anys o més. 
- Persones majors de 60 anys que siguen preceptores de pensions del 

Sistema de la Seguretat Social o de classes passives, 
- Persones discapacitades majors de 60 anys que tinguen una 

minusvlidesa igual o superior al 33 %. 

Terminis de sol·licitud 

- Per als torns que se celebren des del mes de setembre fins al mes de 
desembre de 2008 i degenera abril de 2009, el termini de sol·licituds 
s'efectuará des de 1'1 de febrer fins al 31 de mar~ de 2008. 

lnformació i tramitació de sol·lictuds: Regidoria de Benestar Social (pi. de 
Sant Antoni, 19 baixos) o directament a les oficines PROP. 

L'Ajuntament informa 

BAN DE L'ALCALDIA 

Es posa en coneixement de la ciutadania que les persones titulars d'activitats 
(bars, cafeteries, geladeries, restaurants, etc.) amb interés a ocupar la vi a pública 
mitjancant taules i cadires (terrasses) durant l'any 2008, hauran de sol-licitar 
la corresponent autorització municipal. 
Per tal d 'obtenir aquesta autorització hauran de presentar la següent 
documentado al Registre general de la Corporació: 
l.Model d ' instáncia emplenat amb indicació si es tracta d'ocupació de 
temporada (de 1'1 d 'abril al 30 de setembre) o ocupació anual (fins al 31 de 
desembre). 
2. Cópia compulsada de la llicéncia d'activitat 
3. Fotocópia del DNI/NIE o CIF 
4. Acreditació del pagament de la taxa corresponent 
S. Plánol 
6. Memória descriptiva 
7. Compromís de prestar fian~a 
Pera obtenir-ne qualsevol ti pus d'informació es pot dirigir al Departamentde 
Governació de I'Ajuntament (3a planta). 
Les ocupacions que es duguen a terme sense haver obtingut l'autorització 
corresponent originaran l'ordre de retirada i san ció al titular. 
Pera general coneixement i compliment. 

L'alcalde Jordi Romeu Llorach 
Vinaros, 3 de mar~ de 2008 

Programación de las obras del 
Gas Natural en el mes de abril 

1.- Continuación del trabajo en Av. Pablo Ruiz Picasso hasta llegar al 
cruce con la calle Joaquín. 

2.- Calle Santa Isabel y Avda. pio XII. 

3.- De la calle San Joaquín hasta llegar a la calle San Francisco y a la 
calle San Esteban. Todas las calles se señalizarán antes con carteles en 
las farolas y postes y también en los patios de los vecinos para que 
todos estén al máximo informados. 

La Regidoria de Medi Ambient informa: 

Agenda 21 Vinaros 
Estem creant una base de dades de persones interessades a participar en les 
diferents fases de I'Agenda 21. 
Si hi esteu interessats podeu dirigir-vos a mediambient@vinaros.org, o bé als 
teléfons 964 40 74 51 i 900 50 63 76, i deixar el nom i un número de teléfon de 
contacte. 
Vol e m escoltar la te u a veu. Participa en I'Agenda 21! 



ESQUELES 
ESQUELES 'Ü' 

lf Rogad o Dios por el olmo de 

Rosita Puigcerver Farcha 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

el día 8 de Abril de 2008, o los 82 años de edad. 

E.P.D. 

SUS AFLIGIDOS: HIJOS, NIETOS, BIZNIETO, HERMANA, 
SOBRINOS Y DEMÁS FAMILIA RUEGAN UNA ORACIÓN POR 

EL ETERNO DESCANSO DE SU ALMA. 

Vinarós, Abril 2008 SANTA LUCIA SEGUROS 

ir Rogod o Dios por el olmo de 

Miguel Galeote Puntas 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

el día 18 de Marzo de 2008, o los 64 años de edad. 

E.P.D. 
Sus afligidos: Esposo, hijos, hijos políticos, nietos, madre, hermanos, 

sobrinos y demás familia agradecen los muestras de condolencia recibidas. 
TU FAMILIA NO TE OLVIDA 

Lo familia GALEOTE-AGUDO agradece ol personal de urgencia 
del Centro de Salud, lo atención profesional y personal recibido. 

Vinaros, Abril 2008 

lf Rogad o Dios por el olmo de 

Rosita Borrás Gombau 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

el día 6 de Abril de 2008, o los 82 años de edad. 

E.P.D. 

Sus afligidos: Hijas, hijo político, nietos, hermana y demás 
familia ruegan una oración por el eterno descanso de su alma. 

Vinarós, Abril 2008 

NOTA DE AGRADECIMIENTO 
La familia de Estrella Boix agradece a la Policía Local, 

efectivos de la Guardia Civil, Bomberos, Personal Sanitario, 
vecinos y amigos las muestras de apoyo y ayudas recibidas. 

Muchas gracias a todos. 
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ANIVERSARIS 'Ü' 

ífr Aniversario de 

Juan Bellviure Vives 
Que falleció cristianamente en Vinaros 

el día 17 de Abril del 200 l. 

E.P.D. 

SIEMPRE ESTARÁS PRESENTE EN NUESTROS PENSAMIENTOS. 
Se celebrará una Misa Aniversario, el jueves día 17 de Abril 

en la Parroquia de Santa Magdalena a las 19,30 horas. 

Vinorós, Abril 2008 

lf l 0 Aniversario de 

Ramón Carbó Forner 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

el día 11 de Abril de 2007, o los 63 años de edad. 

E.P.D. 

TU FAMILIA TE RECUERDA CON CARIÑO. 

Vinorós, Abril 2008 

íf l 0 Aniversario de 

Francisca Prats Serrano 
Que falleció cristianamente en Vinaros 

el día 18 de Abril de 2008, a los 72 años de edad. 

E.P.D. 

Tus afligidos: Esposo, hijos, nietos, hermanos, sobrinos y 
demás familia, ruegan le tengan presente en sus oraciones 
y te recuerdan con cariño. Se celebrará una Misa Aniversario 

el próximo Viernes 18 de abril en la Parroquia de 
Santa Magdalena a las 7:30 tarde. 

Vinoros, Abril 2008 

Frente Plaza de Toros Vinaros 

TELÉFONO 24 HORAS 
964 4109 09 
Móvil 608 66 20 39 

AGENCIAS EN TODA LA PROVINCIA 
SERVICIOS PARTICULARES Y DE COMPAÑÍA 
PRESUPUESTO SIN COMPROMISO 



de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704 ,r 
12 de abril FERRER pi. SantAntoni, 39 

13 de abril ROCA c. Sant Francesc, 6 

14 de abril 

15 de abril 
16 de abril 
17 de abril 
18 de abril 

Ajuntament 
Aigües de Vinaros 

Ambulatori 

Biblioteca 

Casal Jove 

Contribucions 

Cultura 

Creu Roja Vinaros 

GUIMERÁ 
ADELL 
SANZ 
VALLS 

MATE U 

Ecoparc 1 Recoll ida de mobles 
Emergéncies 

Emergéncies ambulancia 

Ermita de Vinaros 
Escola d'Art 

Escola de Música 
FPA 

Gas buta 
Guardia Civil 

Hisenda 

Hospital (centraleta i habitacions) 

Hospital (cita previa) 

lnfodona 
lnformacio i Turisme/OMIC 

INSS (Seguretat social ) 

ITV 
Participacio Ciutadana 

Patronal d'Esports 

Patronal de Turisme 

Policía Local 

PROP 
Radio Taxi Vinaros 

Recoll ida d'animals perduts 

Registre civil 

Registre de la propietat 
SERVEF (Oficina d'ocupacio) 

Serveis Socia[s 

HORARI DE MISSES 

pi. Parroquial, 11 

av. Pius XII (cant. Picasso) 

c. Pont, 83 

zona turistica nord 
c. Sant Francesc, 103 

964 40 77 00 
964 40 77 67 
964 45 34 00 
964 45 95 90 
964 40 03 14 
964 45 47 52 
964 40 79 61 
964 45 94 64 
964 40 78 03 

11 2 
670 00 89 32 
964 45 68 47 
964 45 38 02 
964 45 62 03 
964 45 30 44 
964 4511 24 
964 40 71 40 
964 40 22 11 
964 47 70 00 
964 47 71 60 
964 45 64 52 
964 45 33 34 
964 4513 50 
902 12 00 13 
900 50 63 76 
964 45 46 08 
964 45 52 53 
964 40 77 04 

964 456 234 1 012 
964 45 51 51 
964 45 00 07 
964 45 28 77 
964 45 1814 
964 45 0516 
964 45 00 75 

Parrc'>quia arxiprestal de I'Assumpció: Laborals: 9.00 i 19.00 h. 
Festius: 9.00, 10.30, 12.00 i 19.00 h 
Convent Divina Providencia: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h 
Parroquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 
19.30. Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h 
Sant Roe: Dissabte: 20.30h Uuliol i agost) 
El Carme deis Mariners: Festius: 10.15 h 
Residencia de Sant Sebastia: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h 
Església Evangélica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts 
estudi bíblic: 20 h 
Església Evangélica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diurnenge: 1800 h 

TRENS A BARCELONA 

AUTOBUSOS 
• VINARÓS - BARCELONA 
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.1 5 i 17.1 5. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15 
BARCELONA - VINARÓS 
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30 i 21 .30 Diumenges i festius: 11 .00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat 
Confirmeu sempre /'horari al telefon: 90211 98 14 · HIFE 

• VINARÓS-CASTELLÓ 
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital) 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso) 
Tots els autobusos surten 10 min. abans del pare de les Caterinetes 
CASTELLÓ-VINARÓS 
Per autopista diari : 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso) 
Confirmeu l'horari al964 40 19 36 ·AUTOS MEDITERRANEO 

• VINARÓS-MADRID 
Diari : 9.45 
Diumenges: 9.45 i 22.15 
MADRID-VINARÓS 
Diari : 15.00 
Dissabtes: 1.00 i 15.00 
Parada: Av. Llibertat 
Confirme u sempre l'horari al telefon: 902 02 09 99 ·AUTO RES 

• VINARÓS-SARAGOSSA 
Diari : 7.00 i 15.30 
SARAGOSSA-VINARÓS 
Diari: 10.45 i 15.30 
Parada: Av. Llibertat 
Confirmeu sempre l'horan 31 teléfon: 902 11 98 14 · HIFE 

• VINARÓS-CASTELLÓ (continua a Valéncia) 
De dilluns a divendres: Vinarós 7.30, Castelló 8.45, Valencia 9.45 
Dissabtes: Vinarós 7.30, Castello 9.30,Valencia 10.30 
• VALENCIA-CASTELLó-VINARÓS 
De dilluns a divendres: Valencia 13.30, Castelló 15.00, Vinarós 17.00 
Dissabtes:ÓValencia 14.00, Castello 15.00,Vinarós 17.00 
• VINAR S-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 1 0.30, 13.00, 15.00, 15.30, 
17.00, 18.00, 19.00 i 19.45 
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30 
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00 
TORTOSA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21 .15 i 23.15 
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05 
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05 
Parada: Av. Llibertat 
*Confirmeu sempre l'horari al teléfon: 902 11 98 14 · HIFE 
• VINARÓS-ULLDECONA-STA. BÁRBARA-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÁRBARA-ULLDECONA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 14.45 
• VINARÓS-ULLDECONA-LA SENIA-ROSSELL 
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SENIA-ULLDECONA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30 
Parada: Av. Llibertat 

• VINARÓS (AV. PICASSO)- ST. MATEU- CATÍ · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

VINARÓS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LAJANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ 
8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella 
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20 
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella 
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00 

CATÍ- ST. MATEU • VINARÓS (AV. LLIBERTAT 1 CATERINETES) · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LAJANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÓS 

6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10 
Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00 

Sortida de Morella 16.00 

14.45 

17.00 

15.00 

17.15 
15.10 
17.25 

15.20 
17.35 

15.35 
17.50 

15.45 
18.00 

AUTOBUSOS VINAROS • BENICARLÓ • PENÍSCOLA 
• VINARÓS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 

6.45, 7.30, 8 00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19 00, 19.30, 20.00, 20.30, 21 .00, 21 .30 i 22.00 
'Eis autobusos surten 1 O minuts abans del Pare de les Caterinetes 

AUTOBUSOS URBANS 
• ZONANORD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinares (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.20, 
9.00, 9.40, 10.20, 11 .00, 11.40, 12.20, 13.00, 13.40, 14.20, 15.00, 
15.40, 16.20, 17.00, 17.40, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21.00 
Zona nord (Deveses)- Vinarós (Església): 7.30, 8.40, 9.20, 10.00, 
10.40, 11.20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 15.20, 16.00, 16.40, 
17.20, 18.00, 18.40, 19.20, 20.00, 20.40 i 21.20 
DISSABTE, OIUMENGE 1 FESTIUS 
Vinarós (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.30, 
10.40, 11 .50, 13.00, 16.30, 17.40,18.50 i 20.00 
Zona nord (Deveses) - Vinarós (Església): 9.50, 11 .00, 12.10, 
13.20, 16.50, 18.00, 19.10 i 20.20 

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÓS (Av. Llibertat i Caterinetes) 
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21 .00, 21 .30, 22.00, 22.30 i 
23.00. 'Tots e/s autobusos tenen parada a /'Hospital 

• ZONASUD 
DE DILLUNS A DIVENORES 
Vinares (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 8.20, 9.00, 9.40, 
10.20, 11.00, 11.40, 12.20, 1300, 13.40, 14.20, 15.00, 15.40, 16.20, 
17.00, 17.40, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21 .00 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa)- Vinarós (Av. Llibertat): 
7.40, 8.40, 9.20, 10.00, 10.40, 11 .20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 
15.20, 16.00, 16.40, 17.20, 18.00, 18.40, 19.20, 20.00, 20.40 i 21 .20 
OISSABTE, DIUMENGE 1 FESTIUS 
Vinarós (Església)· Zona sud (Aiguadoliva): 9.00, 10.10, 11 .20, 
12.30, 17.10, 18.20, 19.30 i 20.40 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa) - Vinarós (Av. 
Llibertat): 9.15, 10.25, 11 .35, 12.45, 17.25, 18.35, 19.45 i 20.55 

'Eis autobusos cap a la zona sud surten 5 minuts abans del Pare de les Caterinetes 

VINARÓS-BARCELONA SANTS BARCELONA SANTS-VINARÓS VINARÓS A CASTELLÓNALENCIA DE VALENCIA- CASTELLÓ - VINARÓS 

7.10 Regional Diari 8.00 Arco Diari 7.20 Regional De di. a dv. 10.00 10.43 Arco Diari 

11 .25 Arco Diari 9.10 Regional Diari 8.28 Regional Dissabte 10.35 11.32 Regional Diari 

14.31 Talgo Diari 10.30 Arco Diari 9.56 Arco Diari 13.08 13.52 Talgo Diari 

16.38 Arco Diari 12.00 Talgo Diari 12.19 Regional Diari 15.05 15.51 Arco Diari 

18.20 Arco Diari 15.00 Talgo Diari 12.50 Arco Diari 16.10 17.10 Regional Diumenge 

18.36 Talgo Diari 16.30 Arco Diari 13.50 Talgo Diari 16.55 17.44 Arco Diari 

18.53 Regional Diari 18.30 Arco Diari 13.56 Regional Diari 17.15 18.01 Talgo Diari 

21 .29 Arco Diumenge NO 19.17 Reg. Exp. Diari 16.48 Talgo Diari 17.00 17.57 Regional Diari 

22.03 Arco Diumenge 18.58 Arco Diari 20.05 20.48 Arco Diumenge NO 

19.03 Regional Diumenge 20.10 21 .02 Reg. Exp. Dissabtes NO 
Teléfon de confirmació d'horaris: 902 24 02 02 20.57 Arco Diari 20.35 21 .20 Arco Diumenge 





MARJNER 
DEL 

"MARIA ROSA" 

Agustín Delgado Agramunt 

La historia postal 
de Vinaros 

)osé Sebastián Farga 

Rimes vinarossenques 

Ester Forner Caballero 

Paulino Caballero, 
escultor 

CAl 
VIN 

Ramón Redó Vida! 

Salvador Brau, 
un fotograf popular 

Enrique Fressinier Roca 

La fábrica Fressinier 
Una indutltla quimica 
en el Vinarbf de: princ;tpio. de • · XX 

Arturo Oliver Foix 

Las fortificaciones 
de Vinaros (s . XIII-XVIII) 
Evidencilll 1Hqueológicu y d«umenta.les 

Manuel Foguet Mateu 

Aspurnes 
vinarocenques 
(Primera E.dlcló, 1946) 

Marianne Hauptle-Barceló 

na. Francisca Ferrer, 
maestra vinarocense 
Un comprom~Jo conu·• el an;al(abetlsmo 
y a f1vor de los deredtM de l.a mujer 

Ramón Roig Segarra 

La restauració 
de les pintures d'Oliet 
a !'Ermita de Vinaros 

Sebastia Redó Miralles 

Elllibre d'Aniversaris 
de 1' Arxiprestal 
Hittória i anal VlnarO• del se¡le XVII 

Ernesto Villar Miralles 

Memoria de la Aduana 
de Vinaros 
(Prlmua edid6n. 1887) 
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